
 1 

ACTA DE LA REUNIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT D’ARTÀ 

 
Caràcter:  ordinari 
Data:   30 de març de 2010 
Hora:   18 hores 
Lloc:   sala de sessions de l’Ajuntament d’Artà 

 
Hi assisteixen: 
Rafael Gili Sastre,   batle 
Maria Antònia Sureda Martí,  regidora 
Bartomeu Gili Nadal,   regidor 
Magdalena Llull Ferrer,  regidora 
Maria Francesca Servera Pascual, regidora 
Maria Paula Ginard Vílchez,  regidora 
Pere Obrador Alzina,   regidor 
Antònia Llull Ferrer,   regidora 
Sebastià Carrió Ginard,  regidor 
Guillem Caldentey Crego,  regidor 
 
Francesc Font Molinas,  secretari accidental 
 
No hi assisteixen: 
Maria del Mar Llaneras Pascual, regidora 
Manuel Galán Massanet,  regidor 
Margalida Tous Ferrer,  regidora 
  
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació, si s’escau, de les actes de dia 24 de novembre i 29 de desembre de 2009. 
2. Presa de possessió de la regidora Antònia Llull Ferrer. 
3. Aprovació, si s’escau, de l’adhesió al Protocol de col·laboració entre l’Agència 

Estatal d’Administració Tributària i la Federació Espanyola de Municipis. 
4. Aprovació, si s’escau, del reconeixement extrajudicial de crèdits. 
5. Aprovació, si s’escau, de la documentació per completar la documentació de la 

Revisió i adaptació al PTM de les Normes subsidiàries d’Artà que varen ser objecte 
d’aprovació provisional per part del Ple en la sessió de 17 de març de 2009. 

6. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada per tots els grups municipals, relativa 
al Projecte Home de les Illes Balears. 

7. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada per Unió Independents d’Artà, per al 
manteniment efectiu dels edificis de Na Caragol i de la Rosa dels Vents. 

8. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada per Els Verds-Esquerra d’Artà, 
relativa al patrimoni històric. 

9. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada per Els Verds-Esquerra d’Artà, 
relativa a la sol·licitud al Consell de Mallorca i a la Conselleria de Medi Ambient 
perquè s’organitzin al municipi d’Artà, i amb la col·laboració de l’Ajuntament, 
tallers d’ocupació i escoles taller d’oficis, com ara de marger i treballador/ora 
forestal, pel seu interès en cobertura social, formació de professionals i manteniment 
de finques i instal·lacions publiques al nostre municipi.  
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10. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada per Els Verds-Esquerra d’Artà, 
relativa a la convocatòria de les places vacants en la plantilla municipal. 

11. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada per Els Verds-Esquerra d’Artà, 
relativa a l’exempció de pagament del cànon digital per a l’adquisició de materials 
de reproducció i emmagatzematge de documents per part de les administracions, i 
de les administracions locals en particular; sol·licitud de l’Equip de Govern a 
reclamar als proveïdors les quantitats meritades en concepte de cànon digital per 
l’adquisició de tots els suports i aparells que puguin ser destinats a la reproducció i 
emmagatzematge de documents dels exercicis pressupostaris del 2007 al 2009. 

12. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada per Els Verds-Esquerra d’Artà, 
relativa a la ratificació i incorporació a la normativa municipal del document de la 
FEMP “Codi del bon govern local”; adopció de mesures dirigides a la transparència 
del funcionament municipal; adopció de mesures de participació i informació 
ciutadanes com la creació d’un consell municipal de seguiment del pla turístic Artà 
sorprèn. 

13. Informació de les resolucions de Batlia corresponents als mesos de gener i febrer de 
2010.  

14. Precs i preguntes.  
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
1. Aprovació, si s’escau, de les actes de dia 24 de novembre i 29 de desembre de 
2009 
  
En acompliment d’allò que disposen l’article 97.2 de la Llei 20/2006, de 15 de 
desembre, municipal i de règim local de les Illes Balears, i l’article 91.1 del Reglament 
d’organització i funcionament i règim jurídic de les entitats locals, aprovat pel Reial 
decret 2568/1986, de 28 de novembre, el batle demana als membres de la corporació si 
algú té alguna observació a fer sobre les actes de les sessions de 24 de novembre i 29 de 
desembre de 2009, de les quals se n’ha expedit, prèviament, una còpia de l’esborrany a 
cada regidor per al seu coneixement, rectificació d’errades o possible formulació 
d’al·legacions, si n’és el cas. 
 
Els reunits acorden, essent tretze el nombre legal de membres del consistori i deu els 
assistents:  
 
Aprovar, per unanimitat, les actes de les sessions de 24 de novembre i 29 de desembre 
de 2009. 
 
 
2. Presa de possessió de la regidora Antònia Llull Ferrer 
 
El batle exposa que el regidor Francesc Lliteras Reche va dimitir del seu càrrec de 
regidor. Informa que la Junta Electoral Central ha expedit la credencial de regidora a 
favor de la senyora Antònia Llull Ferrer, inclosa en la llista de candidats del PP. 
 
A continuació, el batle exposa que, per prendre possessió del seu càrrec, Antònia Llull 
Ferrer ha de prometre o jurar l’acatament a la Constitució i a l’Estatut d’Autonomia de 
les Illes Balears, d’acord amb la fórmula establerta a l’article 1 del Decret 707/1979. 
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Seguidament, la  regidora llegeix la fórmula de l’article 1 del decret esmentat: 
 
“Promet, per imperatiu legal, per la meva consciència i pel meu honor de complir 
fidelment les obligacions del càrrec de regidor amb lleialtat al Rei, i de guardar i fer 
guardar la Constitució i l’Estatut d’Autonomia de les Illes Balears, com a normes 
fonamentals de l’Estat”. 
 
A continuació, el batle i la resta de portaveus li desitgen encert i coratge, a la nova 
regidora, en aquesta nova etapa de la seva vida i li donen l’enhorabona. 
 
 
3. Aprovació, si s’escau, de l’adhesió al Protocol de col·laboració entre l’Agència 
Estatal d’Administració Tributària i la Federació Espanyola de Municipis 
 
La Sra. M. Francesca Servera Pascual pren la paraula i explica que es va dur, a la 
comissió informativa, l’adhesió al Protocol de col·laboració entre l’Agència Estatal 
d’Administració Tributària i la Federació Espanyola de Municipis amb la finalitat de 
poder-s’hi adherir, i contesta a allò que va dir la Sra. Margalida Tous, respecte de si 
convenia més que fos l’ATIP de les Illes Balears. La Sra. Servera diu que varen fer la 
consulta i que ho varen comentar amb el Sr. Mateu Llodrà, que és qui es va encarregar 
de negociar el protocol, i ens va dir que no, que l’ATIP no té els ingressos directes de 
l’Estat, i que, per tant, s’ha de fer directament amb l’Agència Estatal de l’Administració 
Tributària. La Sra. Servera reitera que el document que varen dur era el correcte, que és 
amb l’Agència Estatal amb què l’Ajuntament ha de firmar aquest conveni de 
col·laboració, perquè, així, l’Agència Tributària ingressarà directament els doblers a 
l’Ajuntament sense haver de passar pel contribuent, a través de l’IRPF o de l’impost de 
societats. Per tot això, la Sra. M. Francisca proposa adherir-se a aquest protocol de 
col·laboració.    
 
Pren la paraula el Sr. Pere Obrador. Diu que és interessant firmar aquest conveni de 
col·laboració. Diu que hi estan a favor, perquè d’aquesta manera es podrà perseguir el 
frau fiscal i castigar els infractors. Però diu que vol que li aclareixin a quin conveni 
s’adherirà l’Ajuntament.  
 
La Sra. Servera contesta que, simplement, és un canvi d’informació.  
 
El Sr. Obrador també demana per què no s’hi han adherit abans.  
 
El Sr. Batle contesta que no n’estaven assabentats.  
 
Pren la paraula el Sr. Sebastià Carrió. Demana si aquest conveni influirà en els 
embargaments. 
 
El Sr. Batle respon que és una manera de recaptar els deutes.  
 
La Sra. Servera diu que amb aquest conveni simplement s’aconsegueix que els ingressin 
directament els doblers al compte de l’Ajuntament, sense que hagi de passar pel 
contribuent, la qual cosa agilitarà molt els tràmits. 
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El Sr. Sebastià Carrió diu que pensen que pot influir en l’economia de les famílies.  
 
El Sr. Batle diu que no poden augmentar els impagaments i que, si hi ha gent que no vol 
pagar els tributs, s’han de tenir eines per poder cobrar; diu que, si hi ha gent que 
realment no pot pagar, amb un informe de l’assistenta social es pot arribar a un acord, i 
que també hi ha la possibilitat d’ajornar el deute. 
 
A continuació, es passa a votació i els reunits acorden, per unanimitat, l’adhesió de 
l’Ajuntament d’Artà al Protocol de col·laboració entre l’Agència Estatal 
d’Administració Tributària i la Federació Espanyola de Municipis. 
 
 
4. Aprovació, si s’escau, del reconeixement extrajudicial de crèdits 
 
Pren la paraula la Sra. M. Francesca Servera Pascual. Explica que hi ha un informe de la 
secretària interventora en què la suma de les despeses relacionades és de 432.625,89 � 
per una banda i de 38.213,24 � per una altra banda, ja que es varen afegir unes altres 
factures. Diu que la providència del Sr. Batle explica que hi ha crèdit suficient per 
poder-se pagar. Diu que s’han adonat d’una errada, que abans feien en relació amb 
l’aprovació de factures sense crèdit; explica que aquesta aprovació no es pot fer per 
decret de Batlia com es feia abans. L’aprovació de les factures sense crèdit s’ha de fer 
per acord de plenari i, per això, es proposa aprovar aquest reconeixement extrajudicial 
de factures de 2009. 
 
Pren la paraula el Sr. Pere Obrador. Manifesta que fa mal pronunciar-se, ja que és un 
tema delicat. Diu que aquestes factures s’han de pagar i que, per tant, no poden fer més 
que admetre el reconeixement, però que hi votaran en contra, perquè ja no varen donar 
suport al pressupost de 2010. Exposa que la quantitat és elevada, 500.000,00 � 
aproximadament, i que, sobretot, es torna a posar en evidència una situació molt 
desoladora en la gestió econòmica de l’Equip de Govern. Diu que, tot i que després de 
l’any 2008 es va fer un increment del compte de crèdit d’un 40 % per pagar proveïdors i 
que al juny del 2009 es va demanar un crèdit extraordinari de 2.500.000,00 � amb la 
mateixa justificació, la situació de l’Ajuntament és molt problemàtica, que ja són tres 
anys seguits que s’encadenen mesures extrajudicials. Diu que l’Equip de Govern 
s’hauria de posar les piles per aplicar una economia d’austeritat i de bona gestió. També 
diu que el seu vot serà en contra i volen que quedi patent el rebuig a la política 
econòmica que duu aquest Equip de Govern. 
 
Pren la paraula el Sr. Sebastià Carrió. Diu que hi votaran a favor, perquè s’ha fet la feina 
i s’ha de cobrar.  
 
A continuació, es passa a votació i els reunits acorden, per 8 vots a favor (UM, PSOE i 
PP), 1 vot en contra (UIA) i 1 abstenció (EV-ERC): 
 
1. Aprovar l’expedient de reconeixement extrajudicial de crèdits per import de 
470.839,13 �. El detall individualitzat dels crèdits reconeguts és el que s’adjunta en la 
relació de les obligacions pendents de reconèixer corresponents a l’any 2009. 
 
2. Fer els assentaments comptables necessaris per fer efectiva la incorporació d’aquestes 
obligacions en el pressupost de l’exercici corrent. 
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5. Aprovació, si s’escau, de la documentació per completar la documentació de la 

Revisió i adaptació al PTM de les Normes subsidiàries d’Artà que varen ser 

objecte d’aprovació provisional per part del Ple en la sessió de 17 de març de 2009 

 
El Sr. Batle resumeix la documentació que es presenta al Ple de l’Ajuntament d’Artà  
per completar la documentació de la Revisió i adaptació de les Normes subsidiàries 
d’Artà al PTM que es va aprovar, provisionalment, el 17 de març de 2009. 
 
El  Sr. Batle explica que l’objectiu de l’aprovació d’aquesta documentació no implica 
canvis en les propostes, que la finalitat d’aquesta aprovació és complementar o esmenar 
errades materials de la documentació que va ser objecte de l’aprovació provisional. Diu 
que així simplement s’avançaria l’esmena d’una sèrie de punts que podrien ser objecte 
de prescripcions i/o deficiències que assenyalaria la CIOTUPH. D’aquesta manera, 
pretén agilitar el procés d’aprovació definitiva d’aquest instrument i la seva entrada en 
vigor. 
 
A continuació, el Sr. Batle resumeix les modificacions que s’incorporen a la 
documentació: 
 
- S’ha completat la justificació de l’adaptació al PTM pel que fa a les unitats 
d’integració paisatgística i ambiental d’àmbit municipal (apartat 3.3 de la part segona de 
la Memòria). 
 
- S’ha completat i millorat la redacció de determinats punts de la normativa en matèria 
de costes: articles 124 i 126.  
 
- S’ha afegit, a l’article 130 de la normativa, una remissió al pla especial que pugui 
aprovar el Consell de Mallorca per al desenvolupament de les determinacions de la 
norma 50 del PTM pel que fa a la ruta Artà–Lluc, i es fa constar que, per acord del Ple 
del Consell de Mallorca d’1 de desembre de 2008, s’aprovà inicialment el Pla especial 
d’ordenació i protecció de la ruta Artà–Lluc. 
 
- S’han incorporat, als plànols de PO 02 a PO 05 i de PO 10 a PO 12, els elements 
catalogats en el Catàleg de protecció del patrimoni històric i cultural del terme 
municipal Artà - Adaptació al Pla territorial de Mallorca, aprovat provisionalment el 26 
de gener de 2010. 
 
- S’ha substituït la secció transversal errònia que figura en els plànols del PO 15 al PO 
18 per la que figura en la pàgina web del Ministeri de Medi Ambient, tal com ha indicat 
el Servei d’Aigües Superficials. 
 
- S’ha representat la delimitació de l’ART núm. 4 ANEI Na Borges al PO 03, 
delimitació a la qual es feia referència a l’apartat 4 de la part segona de la Memòria. 
 
- S’ha esmenat, al PO 04, l’error en la representació gràfica de la zona de protecció de 
les visuals i es recull la representació gràfica correcta tal com es representa en el PO 10. 
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- S’ha representat, en el PI 02 (PTM), la delimitació entre les unitats paisatgístiques UP 
3 i UP que fixa el PTM. 
 
El Sr. Batle diu que aquestes són les petites modificacions que els varen explicar, que 
els tècnics de l’Ajuntament s’havien reunit amb els seus i que s’avancen un poc a 
aquests esmenes. 
 
El Sr. Pere Obrador diu que hi votaran en contra per un seguit de raons. En primer lloc, 
per ser coherent amb el vot que donaren al març de 2009, quan es va aprovar 
provisionalment el document de les Normes subsidiàries d’Artà. Diu que, per votar-hi 
en contra, es varen centrar en el tema del polígon, però que no va ser l’únic motiu. 
També es varen queixar perquè s’havien aprovat les NS i la persona encarregada de 
redactar-les no les havia anat a presentar a cap comissió informativa. Tampoc no els va 
agradar que no estàs prevista una segona exposició de les NS, ja que ells creien que hi 
havia hagut canvis substancials entre l’aprovació inicial i l’aprovació provisional. Diu 
que li agradaria que, quan hi hagi un canvi que afecta sobretot la normativa del 
planejament urbanístic, els tècnics poguessin anar a les comissions informatives a 
explicar els dubtes que puguin sorgir als regidors de la corporació. No li serveix que 
diguin que hi ha la documentació dels tècnics, sinó que vol que hi siguin presents per 
explicar-los quines són les raons d’aquests canvis. Afirma que els informes que es 
porten al plenari són documents que estan copiats uns dels altres, i que un està signat 
per l’arquitecta, un altre per l’assessor jurídic, i l’altre pel secretari accidental. L’únic 
que canvia és el final de l’informe del secretari accidental, que diu que l’acord s’ha 
d’aprovar per majoria absoluta, que aquest punt ja s’havia dut a l’altre plenari i que no 
es va poder aprovar per majoria absoluta perquè no hi havia tots els regidors, i que per 
això s’ha hagut de convocar un altre ple extraordinari amb les despeses que això pugui 
ocasiona a aquest Ajuntament. I tot això per una errada que tots lamenten. Quan ha 
llegit l’informe, una de les coses que li ha quedat clara és que hi havia un quadre en 
blanc en el plànol. Reitera que ja havien advertit als tècnics municipals que abans d’anar 
al Consell es pintàs aquest quadre, perquè era una errada material, però que la seva 
advertència no va tenir molt d’èxit. Reconeix que en podrien continuar parlant, però que 
ells hi votaran en contra. 
 
Seguidament, pren la paraula el portaveu del PP, Sr. Carrió. Diu que ells, per 
coherència, hi votaran en contra, ja que són molt restrictives i un poc exagerades. 
 
A continuació, el portaveu de Els Verds, Sr. Caldentey, diu que s’abstindrà. 
 
Seguidament, se sotmet aquest punt a votació i els reunits acorden, per 6 vots a favor 
(UM i PSOE), 3 vots en contra (PP i UIA) i 1 abstenció (EV-ERC), la qual cosa suposa 
la majoria absoluta, el següent: 
 
<<Atès que a la sessió de 17 de març de 2009 el Ple de l’Ajuntament d’Artà va acordar, 
amb el vot favorable de la majoria absoluta dels membres de la corporació, aprovar 
provisionalment la Revisió i adaptació al Pla territorial de Mallorca de les Normes 
subsidiàries de planejament del municipi d’Artà. 
 
Atesos el resultat de la informació pública i els informes emesos respecte de les 
al·legacions presentades, els informes emesos per diferents administracions i entitats, la 
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tramitació de la memòria ambiental i l’acord de la Comissió Balear de Medi Ambient de 
30 de gener de 2009, i a la vista dels informes municipals corresponents. 
 
Atès que, per part del Departament del Territori del Consell de Mallorca, s’estan duent a 
terme els tràmits per a l’aprovació definitiva d’aquesta Revisió i adaptació de les 
Normes subsidiàries.  
 
Atès que, en el transcurs d’aquests tràmits, i com a conseqüència dels informes emesos 
per part de diferents administracions, de la tasca de revisió que estan efectuant els 
tècnics del Departament del Territori i de la constatació de certes errades des de 
l’Ajuntament mateix, s’ha posat de relleu la conveniència de complementar i esmenar 
certs aspectes de la documentació que fou objecte de l’aprovació provisional en els 
termes que es relacionen a la Memòria redactada per l’arquitecta municipal. 
 
Acords 
 
1. Aprovar la documentació preparada i redactada per l’arquitecta municipal com a 
complementària (refosa) de la documentació de la Revisió i adaptació al PTM de les 
Normes subsidiàries de planejament del municipi d’Artà, la qual fou objecte 
d’aprovació provisional a la sessió plenària de 17 de març de 2009. 
 
2. Remetre aquesta documentació al Departament del Territori del Consell de Mallorca 
perquè la incorpori a la documentació que forma la Revisió i adaptació al PTM, la qual 
actualment es troba en fase d’aprovació definitiva.>> 
 
 
6. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada per tots els grups municipals, 
relativa al Projecte Home de les Illes Balears 
 
El Sr. Batle explica i llegeix la moció, que literalment diu:  
 
<<El passat mes de setembre foren trobats i decomissats, al poblat de Son Banya, un 
gran nombre de béns en diners i joies provinents del narcotràfic. Els mitjans de 
comunicació parlen d’uns 4.300 euros en efectiu, 8.000 dòlars i 7,5 quilograms de joies. 
És un fet que, sens dubte, posa de manifest, un altre cop, la greu problemàtica que 
pateix la nostra societat i que ens ha de conduir, si més no, a reflexionar sobre la 
idoneïtat i la suficiència de mesures, els recursos i les iniciatives que les diferents 
administracions duim a terme, tant en l’abordatge de la problemàtica, eradicació del 
narcotràfic, com sobretot en la prevenció del consum, tractament i reinserció social de 
persones amb problemàtiques de drogodependència.  
 
Els béns decomissats a Son Banya estan tacats de la sang de moltes persones que hi han 
deixat la vida, la seva joventut i sobretot de patiment de les seves famílies. És per tant 
una qüestió de justícia, que precisament aquests béns siguin destinats íntegrament al 
tractament d’aquesta problemàtica al conjunt de les Illes Balears.  
 
Projecte Home Balears és una entitat de prestigi reconegut i amb una llarga trajectòria, 
que treballa en la prevenció, el tractament i la rehabilitació de drogodependències.  
 
És, per això, que el Ple de l’Ajuntament adopta els següents 
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ACORDS 
 
1. Reconèixer, per part del Ple de l’Ajuntament d’Artà, la tasca extraordinària que du a 
terme Projecte Home a les Illes Balears.  
 
2. Sol·licitar, per part del Ple de l’Ajuntament d’Artà, al Govern de l’Estat espanyol que 
els béns decomissats a Son Banya siguin destinats íntegrament a l’entitat Projecte Home 
per a la prevenció, el tractament i la rehabilitació de drogodependències a les Illes 
Balears. 
 
3. Trametre aquest acord a la Presidència del Govern balear i al Govern de l’Estat 
espanyol.>> 
 
Seguidament, es passa a votació i els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Reconèixer, per part del Ple de l’Ajuntament d’Artà, la tasca extraordinària que du a 
terme Projecte Home a les Illes Balears.  
 
2. Sol·licitar, per part del Ple de l’Ajuntament d’Artà, al Govern de l’Estat espanyol que 
els béns decomissats a Son Banya siguin destinats íntegrament a l’entitat Projecte Home 
per a la prevenció, el tractament i la rehabilitació de drogodependències a les Illes 
Balears. 
 
3. Trametre aquest acord a la Presidència del Govern balear i al Govern de l’Estat 
espanyol. 
 
 
7. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada per Unió Independents d’Artà, per 
al manteniment efectiu dels edificis de Na Caragol i de la Rosa dels Vents 
 
El Sr. Pere Obrador llegeix la moció, que literalment diu:  
 
<<EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
1. Atès que, els edificis d’educació infantil i primària són de titularitat municipal, 
d’acord amb el Reial decret 1876/1997, de 12 de desembre, sobre traspàs de funcions i 
serveis de l’Administració de l’Estat a la comunitat autònoma de les Illes Balears en 
matèria d’ensenyament no universitari: “(...) todos los centros públicos de Infantil y 
Primaria (...) que se transfieren a la comunidad autónoma de las Islas Baleares son de 
propiedad municipal”.  
 
2. Atès que els CEIP són denominats béns de servei públics municipals, amb totes les 
conseqüències juridicopatrimonials que això implica.  
 
3. Atès que la Conselleria d’Educació i Cultura ha tramès, a tots els ajuntaments de les 
Illes Balears el Pla de manteniment i vida útil dels centres d’educació infantil i 
primària, perquè tenguin les pautes a seguir i les seves obligacions envers aquest 
manteniment i vida útil. 
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4. Atès que, a la Comissió Informativa Socioeducativa del mes de gener, els regidors de 
l’oposició exigírem a l’Equip de Govern que realitzàs el manteniment a Na Caragol, a 
què està obligat després que es fes públic que havia caigut una persiana, sortadament 
sense conseqüències. 
 
5. Atès que va ser aleshores que la regidora d’Educació es va comprometre perquè els 
tècnics municipals realitzassin una auditoria sobre l’estat de Na Caragol, que enviarien, 
si pertocava, a l’IBISEC.  
 
6. Atès que sembla que aquests tècnics encara no s’han posat en la tasca i que no es 
realitza cap tipus de manteniment a l’escola de Na Caragol d’ençà de la jubilació d’un 
membre de la Brigada que realitzava aquestes tasques de manteniment diàries i corrents. 
 
7. Atès que, sense aquest manteniment, sí que és cert que el grau de degradació és, de 
cada vegada, més gran.  
  
Per tot això, presentam les següents 
 
PROPOSTA D’ACORD 
 
1. Posar, per part de l’Ajuntament d’Artà, de manera immediata, els mitjans necessaris 
per realitzar el manteniment diari, al qual està obligat, del Centre d’Educació Infantil i 
Primària Na Caragol i del Centre d’Educació Infantil i Primària Rosa dels Vents de la 
Colònia de Sant Pere. 
 
Artà, 23 de març de 2010>> 
 
Pren la paraula la Sra. M. Antònia Sureda. Diu que, com a membre del Consell Escolar, 
i que, si hi ha hagut alguna queixa o petició per part del Consell, aquesta s’ha dut a 
terme. Manifesta que hi ha un seguit de discrepàncies amb l’exposició de motius; diu 
que sempre s’ha anat fent el manteniment necessari a l’escola de Na Caragol que s’ha 
sol·licitat. Diu que no va ser llavors, que es va comprometre a fer un estudi o un informe 
de com estava el centre, que ja fa estona que ho sol·licitava. Diu que els tècnics sí que 
han anat a fer unes fotografies i que s’ha fet un informe per enviar a l’IBISEC. Pel que 
fa al tema de la persona de la Brigada que s’ha jubilat i que feia aquestes tasques, 
exposa que ara hi ha una persona que fa el manteniment un pic per setmana i sempre ha 
fet el que la Direcció del centre ha dit. Sempre s’ha fet el manteniment, i manifesta que 
és el pas dels anys el que fa que un edifici es degradi. Manifesta, però, que, fins que no 
vénguin els tècnics de l’IBISEC, vegin els desperfectes que hi ha a l’edifici i diguin si 
són de manteniment o de reforma, ells seguiran fent el manteniment que sempre han fet, 
i que, per això, no poden votar a favor de la moció. 
 
Pren la paraula el Sr. Sebastià Carrió. Diu que votaran a favor de la moció, perquè han 
anat a l’escola i han vist els desperfectes que hi ha, que aquests són de manteniment i 
que, des de fa un parell d’anys, no s’ha duit bé.  
 
Pren la paraula el Sr. Caldentey i diu que hi votaran a favor.  
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El Sr. Obrador contesta a la Sra. Sureda, i li diu que s’ha abandonat una mica el 
manteniment durant els darrers anys.  
 
El Sr. Batle diu que sempre hi ha hagut un home per fer el manteniment. Diu que les 
despeses de pintar l’escola hi han estat i que la directora, cada vegada que hi ha algun 
desperfecte un poc extra, li telefona, i que ell no s’ha negat mai a fer res. Afegeix que, 
de moment, no té constància dels desperfectes que hi ha. Diu que tot això s’ha de dir a 
l’Equip de Govern, que són ells els qui poden posar solucions. De tota manera, però, 
pensa que exageren. 
 
La Sra. Antònia Llull diu que no troben estrany que els avisin, que ells farien el mateix. 
Diu que està malament i que és molt perillós.  
 
La Sra. Sureda diu que hi ha problemes greus, però que aquests ja no són problemes de 
manteniment, que són de reforma, i que la Conselleria d’Educació ha de prendre partit, 
que ells no hi poden fer res.  
 
La Sra. Antònia Llull diu que, com a partits polítics, el que han de fer és dir-ho. 
 
Es vota la moció, la qual, per 4 vots a favor (UIA, PP i EV-ERC) i 6 vots en contra (UM 
i PSOE), no s’aprova per manca de quòrum. 
 
 
8. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada per Els Verds-Esquerra d’Artà, 
relativa al patrimoni històric 
 
El Sr. Guillem Caldentey llegeix la moció, que literalment diu: 
 
<<MOCIÓ 
 
El patrimoni arqueològic és una riquesa cultural fràgil i no renovable que necessita 
d’unes polítiques de protecció i de conservació per tal d’evitar qualsevol destrucció, 
degradació o alteració per modificació de qualsevol monument o conjunt arqueològic, 
així com del seu entorn. En aquest sentit, els poders públics han de garantir la 
conservació i la promoció de l’enriquiment del patrimoni històric perquè puguin ser 
gaudits per la ciutadania i perquè puguin ser transmesos en les millors condicions a les 
generacions futures. Així mateix, resulta imprescindible la participació activa del 
conjunt de la ciutadania en la política de conservació del patrimoni històric i, per 
aquesta raó, esdevé necessari fer conèixer a tota la societat la importància de preservar i 
conèixer el nostre patrimoni històric i cultural. 
 
D’acord amb la Llei 12/1998, de 21 de desembre, del patrimoni històric de les Illes 
Balears, correspon als ajuntaments la conservació i el manteniment dels béns del 
patrimoni històric de titularitat municipal i la senyalització de l’emplaçament dels béns 
integrants del patrimoni històric que es trobin en el seu terme municipal, ordenar les 
vies d’accés i adoptar les mesures de protecció respecte del trànsit de persones i 
vehicles, entre d’altres competències. 
 
El mal estat de conservació en què es troben alguns béns immobles que integren el 
patrimoni cultural del nostre municipi, com ara la Síquia de la Font de la Vila, el 
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sepulcre megalític de l’Aigua Dolça, les restes de la naveta d’habitació del caló dels 
Ermitans, el talaiot de sa Canova, els nius de metralladora de s’Estanyol i Caloscamps i 
els escars d’aquest darrer indret, així com d’altres esdeveniments igualment recents, 
emperò de caràcter positiu, com pot ser la tramitació de la revisió del Catàleg històric, 
artístic i de patrimoni del terme municipal d’Artà, posen de manifest la necessitat de 
vetllar per la protecció, la conservació i la restauració dels béns immobles que integren 
el nostre patrimoni cultural. 
 
Per tot això, es proposa al Ple que adopti els següents 
 
ACORDS 
 
1. Elaborar, per part de l’Ajuntament d’Artà, la carta arqueològica del municipi. 
 
2. Elaborar, per part de l'Ajuntament d’Artà, un pla de senyalització, neteja i 
consolidació dels jaciments arqueològics ubicats en el terme municipal, i promoure el 
coneixement i la visita dels ciutadans a aquests, sempre que sigui possible. 
 
3. Crear, per part de l’Ajuntament d’Artà, la plaça de tècnic de patrimoni, que ha 
d’assumir les tasques de gestió del Catàleg municipal de patrimoni i el control 
arqueològic del subsòl i de l’arquitectura del terme municipal d’Artà, entre d’altres 
funcions.>> 
 
La Sra. Paula Ginard diu que, respecte al primer punt, només hi ha una carta 
arqueològica i que hi ha dues còpies: una és al Consell i l’altra, al Museu de Mallorca. 
Diu que ells tenen el Catàleg, que està aprovat i que hi ha una part dedicada a 
l’arqueologia. Aquesta part, quan es va realitzar, els tècnics contactaren amb el Consell, 
organisme que va traspassar la informació, i que, sobre aquesta, s’ha fet el catàleg que 
està en vigor i que es reconeix que la carta arqueològica existeix dins el Catàleg. 
Respecte del segon punt, diu que el Pla de senyalització s’està elaborant ara, que 
s’inclou dins el Pla turístic, que s’hi està fent feina. Quant al tercer punt, diu que s’ha 
començat per Ses Païsses. I, pel que fa al darrer punt, diu que li encantaria tenir un 
tècnic, però que la situació econòmica per què estan passant tots els ajuntaments no els 
permet posar un tècnic. Finalment, diu que, per totes aquestes raons, votaran en contra 
de la moció.  
 
El Sr. Pere Obrador diu que hi estan a favor. 
 
Pren la paraula el Sr. Carrió. Diu que estan d’acord amb dos punts, però pensa que, 
quant al tema de personal, l’Ajuntament d’Artà va molt sobrat i que, per això, hi votaran 
en contra.  
 
El Sr. Caldentey diu que la contractació de personal es pot fer de moltes maneres: pot 
ser consorciada amb un contracte d’obra, o que es poden cercar subvencions. Manifesta 
que s’han duit a Ple diverses mocions, les quals han estat rebutjades per l’Equip de 
Govern, i que han fet infinitat d’avisos d’urgència sobre l’estat de determinats jaciments 
arqueològics, que se’ls enduu la mar, i altres. Diu que no li queda més remei que fer una 
crida d’atenció a la regidora de Patrimoni, perquè hauran passat 4 anys, i que han estat 
perduts, i que alguns elements del nostre patrimoni s’han degradat bastant i això és 
irrecuperable.  
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La Sra. Ginard diu que respecta l’opinió del Sr. Caldentey. També li diu que no ha estat 
tan dolenta, ja que li ha fet cas amb moltes coses. Diu que seguirà escoltant totes les 
aportacions que li pugui fer.  
 
Es vota la moció, la qual, per 2 vots a favor (UIA i EV-ERC) i 8 vots en contra (UM, 
PSOE i PP), no s’aprova per manca de quòrum en la votació. 
 
 
9. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada per Els Verds-Esquerra d’Artà, 
relativa a la sol·licitud al Consell de Mallorca i a la Conselleria de Medi Ambient 
perquè s’organitzin al municipi d’Artà, i amb la col·laboració de l’Ajuntament, 
tallers d’ocupació i escoles taller d’oficis, com ara de marger i treballador/ora 
forestal, pel seu interès en cobertura social, formació de professionals i 
manteniment de finques i instal·lacions publiques al nostre municipi 
 
El Sr. Caldentey llegeix la moció, que literalment diu:  
 
<<EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
1. Ateses les ofertes d’escoles taller, cases d’ofici i tallers d’ocupació que la Conselleria 
de Treball i Formació —a través del Servei d’Ocupació de les Illes Balears (SOIB)— 
convoca anualment per finançar aquests tipus d’oferta formativa, d’ocupació i 
d’integració socioeconòmica; i atès que en els propers mesos s’ha de produir una nova 
convocatòria, dirigida a entitats sense ànim de lucre, administracions i empreses 
públiques, entitats locals i corporacions. 
 
2. Atès que el Departament de Medi Ambient i Programes del Consell de Mallorca o les 
empreses públiques dependents de la Conselleria de Medi Ambient (IBANAT i Espais 
de Natura Balear), tenen capacitat tècnica i humana, a més d’experiència, per assumir 
l’organització d’escoles taller o tallers ocupacionals. 
 
3. Atesa la crisi econòmica i els alts índexs d’atur que patim actualment, especialment 
els sectors de població com ara els joves i aturats de llarga durada. Atès que aquest és 
un moment en què s’han de fer especials esforços per millorar el nivell formatiu dels 
treballadors i treballadores, i que els participants d’aquests programes formatius 
percebin quantitats dineràries mentre es formen, per exemple: els participants (d’entre 
16 i 25 anys d’edat) d’una escola taller de dos anys, percep un 75 % del salari mínim 
interprofessional durant un any i mig; o els participants (majors de 25 anys) d’un taller 
d’ocupació percep un 125 % del salari mínim. 
 
4. Atès que el municipi d’Artà reuneix els requisits i els condicionants per a 
l’organització d’aquests programes formatius i ocupacionals, com és, per exemple, 
l’existència d’espais públics, com ara les finques de titularitat pública del Parc Natural i 
es Racó—sa Duaia, amb elements etnològics com marges, o la ruta de llarg recorregut 
d’Artà a Lluc a peu, prevista tant en les NS com en el PTM. Atès que també es disposa 
d’aules i d’un departament d’ocupació i educatiu (Àrea Socioeducativa Municipal), que 
podria col·laborar en la selecció de les persones beneficiàries i fer el seguiment de la 
seva formació i posterior col·locació laboral. Atès que els requisits específics per a la 
organització d’una escola taller són: que s’adrecin a activitats relacionades amb la 
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recuperació o la promoció del patrimoni artístic, històric, cultural o natural; amb la 
rehabilitació d’entorns urbans o del medi ambient, o amb la recuperació o creació 
d’infraestructures públiques, així com qualsevol altra activitat d’utilitat pública o social 
que permeti la inserció mitjançant la professionalització i adquisició d’experiència dels 
participants, amb una duració mínima d’un any i màxima de dos, dividida en fases de 
sis mesos. Atès que els requisits específics per a l’organització d’un taller d’ocupació 
són: els projectes s’han d’adreçar a activitats d’interès públic o social amb una duració 
mínima de sis mesos i màxima d’un any. 
 
5. Atès l’altíssim índex d’ocupació que assoleixen els participants d’aquests programes 
formatius una vegada que els han finalitzat (prop del 100 %). 
 
Per tots aquests motius, es proposa al Ple de l’Ajuntament d’Artà la següent 
 
PROPOSTA D’ACORD 
 
1. Sol·licitar a la Conselleria de Medi Ambient i al Consell de Mallorca l’organització 
d’escoles taller i de tallers ocupacionals dels oficis de marger i treballador/ora forestal. 
 
2. Instar l’Equip de Govern a participar tècnicament (oferint, sempre que sigui possible, 
les instal·lacions necessàries per als cursos, per exemple, aules) en l’organització 
d’aquestes ofertes formatives i ocupacionals, atesos els beneficis que comportaria la 
seva celebració en els aspectes d’ocupació laboral de la gent que actualment no té feina, 
la seva integració socioeconòmica, la millora formativa i professional, i el manteniment 
i la millora d’espais i instal·lacions públics, de caràcter natural i patrimonial, ubicats en 
el nostre municipi.>> 
 
La Sra. M. Antònia Sureda diu que han fet feina en aquest sentit i que el Consell de 
Mallorca quan va oferir aquests tallers tenien, com a entitat local, una subvenció que 
després oferia aldiferents municipis. Diu que no sap si la Conselleria de Medi Ambient 
té competència en aquest tema, però sí que li va bé demanar-ho i que l’Ajuntament 
col·labori amb ells en tot el que sigui possible. Manifesta que hi votaran a favor. 
 
El Sr. Pere Obrador diu que hi votaran a favor. 
 
El Sr. Sebastià Carrió també diu que hi votaran a favor.  
 
Pren la paraula el Sr. Caldentey. Respecte de la Conselleria de Medi Ambient, diu que 
la convocatòria va dirigida també a empreses púbiques, i que aquí en tenim una de molt 
important, Espais de Natura Balear, la qual té competència per accedir-hi i també 
competència tècnica. I, també, l’IBANAT, perquè acaba de fer un conveni amb 
Deixalles.  
 
La Sra. Sureda diu que Espais de Natura Balear també té un conveni de col·laboració 
amb Deixalles.  
 
Seguidament, es vota la moció, la qual s’aprova per unanimitat.  
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10. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada per Els Verds-Esquerra d’Artà, 
relativa a la convocatòria de les places vacants en la plantilla municipal 
 
El Sr. Caldentey llegeix la moció que literalment diu:  
 
<<EXPOSICIÓ DE MOTIUS: 
 
1. Atesa l’obligació de les administracions públiques de proveir amb funcionaris de 
carrera els llocs de feina vacants prevists en l’oferta pública de feina que es publica 
anualment amb els pressuposts. Atès que les administracions públiques no poden 
compartir amb el sector privat l’alt grau de precarietat entres els seus treballadors, ja 
sigui ocupant llocs de feina de funcionari com de personal laboral. 
 
2. Atesa l’altíssima proporció de treballadors municipals que pateixen precarietat 
laboral, ja que no ocupen el lloc de feina ni en qualitat de funcionari de carrera (interins) 
ni en qualitat de personal laboral fix. 
 
3. Atès que des de l’any 2002 no s’ha produït cap Pla d’estabilitat laboral (PEL) i que la 
immensa majoria de les vacants cobertes durant aquestes dues darreres legislatures han 
estat proveïdes interinament, amb borses de treball o amb contractes per obra i servei. 
 
4. Atès que l’actual crisi econòmica ha provocat alts índex d’atur, la qual cosa comporta 
que les convocatòries de llocs de feina públics siguin més concorregudes que mai; i que 
això afecta positivament l’administració que convoca, ja que s’augmenta el nivell 
formatiu i tècnic de les persones que hi concorren perquè s’augmenta la competitivitat. 
 
5. Atès que, pròximament, es convocaran oposicions per proveir places de policia local. 
 
6. Atès que, actualment, l’Ajuntament d’Artà no compta amb un/a tècnic/a 
aparellador/ora municipal, i que en el mateix Departament d’Urbanisme, l’any passat es 
va proveir interinament, per raons d’urgència (aprovació de les NS), la plaça 
d’arquitecte. Atès que avui aquest motiu d’urgència ha deixat d’existir i és un bon 
moment per proveir regularment aquesta important plaça, com la d’aparellador/ora 
municipal, atès que el sector de la construcció també es troba especialment aturat. 
 
Per tots aquest motius, es proposa al Ple que adopti la següent 
 
PROPOSTA D’ACORD 
 
1. Instar l’Equip de Govern municipal a dissenyar un pla d’estabilitat laboral. 
 
2. Instar l’Equip de Govern a proveir immediatament la plaça d’aparellador/ora 
municipal i la d’arquitecte municipal.>> 
    
El Sr. Caldentey explica la moció i diu que s’ha d’intentar que els treballadors facin les 
coses bé i que siguin el més eficients possible. Ara hi ha molta demanda, hi ha 
arquitectes i aparelladors a l’atur, i és el moment idoni per convocar aquestes dues 
places tan importants. 
 



 15 

El Sr. Bartomeu Gili contesta que el tema de personal és un tema molt complicat i que 
és molt difícil treure totes les places. Els recursos amb què es compta a Artà són limitats 
i diu que han de prioritzar. Creu que, abans de fer cap passa més, l’Ajuntament necessita 
una reorganització del personal existent, la qual cosa s’està fent. No obstant això, es 
treuen places de funcionari de carrera de Policia Local, perquè les seves funcions estan 
molt definides. També diu que volen obrir una oficina d’atenció a la ciutadania on es 
puguin atendre un 70 % o 80 % de les relacions dels ciutadans amb l’Ajuntament. Diu 
que la següent passa seria el tema de fer un pla d’estabilització laboral. Respecte del 
segon punt de la proposta, diu que, quan s’hagi reestructurat el gabinet d’Urbanisme, 
possiblement surti aquesta plaça, però que, per temes pressupostaris al 2010, és 
impossible. Manifesta que, per aquest motiu, votaran en contra de la moció.  
 
Pren la paraula el Sr. Pere Obrador. Diu que ells no hi votaran en contra, però que 
s’abstindran, perquè estan d’acord amb l’Equip de Govern, sense que això serveixi de 
precedent. No obstant això, també diu que fa temps que el Sr. Bartomeu Gili diu que 
aquesta reorganització s’ha de fer. Exposa que es va contractar una persona fa uns anys, 
però que no sap quines són les seves funcions i afegeix que ja és hora de fer qualque 
cosa.    
 
Pren la paraula la Sra. Antònia Llull. Diu que el posicionament dels dos partits no està 
malament, però que es pot mirar des de l’altre caire. Diu que ha agafat un full de 2 de 
febrer de 2010 de la Junta de Govern Local d’Artà, on es fa l’oferta pública de 2010. 
Diu que es tracta de fer acomplir la llei i no vol que es creïn places noves, sinó que es 
regularitzin les ja existents. Diu que, per això, s’abstendran. 
 
Pren la paraula el Sr. Caldentey. Diu que creu que s’incompleix la llei, que de fet està 
segur que s’incompleix. No es tracta de creació de noves places, sinó de places 
pressupostades, i que la d’aparellador està pressupostada. 
 
El secretari accidental intervé per dir que, a la plantilla de personal, no existeix la plaça 
d’aparellador.  
 
El Sr. Caldentey diu que, per això, va així Urbanisme, que no avança en absolut. Diu 
que la plaça d’arquitecte no desapareixerà mai. Diu que no es pot tenir aquesta plaça 
ocupada interinament eternament, que simplement s’ha de regularitzar aquesta plaça i 
acomplir la llei. Afegeix que hi ha places de personal laboral que fa 10 anys que estan 
ocupades i ja són indefinits, la qual cosa suposa que, si qualque dia es convoca la plaça 
de funcionari, s’haurà d’indemnitzar aquestes persones si no són elles que ocupen la 
plaça. Per una altra banda, diu que, des d’una òptica empresarial, pot dur despeses 
extraordinàries per l’Ajuntament., que pot haver-hi defecte de forma per gent que firma 
i no és funcionària. 
 
El Sr. Bartomeu Gili diu que manté la mateixa postura que han adoptat abans. Respecte 
del tema que comentava el Sr. Obrador, diu que vol aclarir que fa molt de temps que 
s’hi està fent feina, però que és una feina molt fosca i bastant mala de dur a terme, i que 
espera que a final d’any vegi més la llum i que, en comparació amb altres ajuntaments, 
aquest és un dels que van més avançats. 
 
Es vota la moció, la qual, per 1 vot a favor (EV-ERC), 6 vots en contra (UM i PSOE) i 3 
abstencions (UIA i PP), no s’aprova per falta de quòrum en la votació.  



 16 

 
 
11. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada per Els Verds-Esquerra d’Artà, 
relativa a l’exempció de pagament del cànon digital per a l’adquisició de materials 
de reproducció i emmagatzematge de documents per part de les administracions, i 
de les administracions locals en particular; sol·licitud a l’Equip de Govern a 
reclamar als proveïdors les quantitats meritades en concepte de cànon digital per 
l’adquisició de tots els suports i aparells que puguin ser destinats a la reproducció i 
emmagatzematge de documents dels exercicis pressupostaris del 2007 al 2009 
 
El Sr. Guillem Caldentey diu que aquesta moció es presenta per tercera vegada, i també 
que als ajuntaments de Santa Margalida, Pollença i Inca, l’han aprovada per unanimitat.  
Seguidament, llegeix la moció, que literalment diu 
 
<<EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
1. Atès que el Reial decret legislatiu 1/1996, de 12 d’abril, pel qual s’aprova el text 
refós de la Llei de propietat intel·lectual, en què es regularitzen, s’aclareixen i 
s’harmonitzen les disposicions legals vigents sobre la matèria (d’ara endavant, TRLPI), 
va introduir el pagament d’una compensació equitativa sobre la reproducció utilitzada 
per a ús privat, amb l’objectiu de “compensar els drets de propietat intel·lectual que es 
deixaran de percebre per raó de l’expressada reproducció”. Atès que es tracta del que ha 
vengut a ser conegut com a cànon digital o cànon de la SGAE, i que suposa una càrrega 
addicional sobre el preu de tots els suports i aparells que puguin ser destinats a la 
reproducció i emmagatzematge de documents (fotocopiadores, impressores, equips de 
reproducció i d’enregistrament de documents audiovisuals, CD-R, DVD-R, etc.). 
 
2. Atès que aquest cànon digital ha estat objecte de contestació per part de molts de 
sectors socials, ja que es tracta de la imposició d’un cost afegit que han de pagar tots els 
consumidors, al marge de si el material adquirit s’utilitza per a la reproducció privada 
de material subjecte a drets de propietat intel·lectual. Atès que ja hi ha hagut sentències 
que estableixen que la llei suposa la presumpció que els equips o suports seran usats 
amb aquesta finalitat, i que aquesta presumpció que pot ser invalidada per prova 
practicada al contrari. 
 
3. Atès que les administracions destinen importants quantitats a l’adquisició de material 
subjecte al cànon digital. Vist que, en aquest cas, la presumpció d’utilització per copiar 
obres amb drets de propietat intel·lectual resulta especialment inadequada i hauria de 
prevaler, en tot cas, la presumpció contrària. Atès que el propi article 25 del TRLPI ja 
estableix que el Govern espanyol pot fixar excepcions en el pagament del cànon “quan 
quedi suficientment acreditat que el destí o ús final dels equips, aparells o suports 
materials no sigui la reproducció prevista a l’article 31.2” (còpia privada d’obres 
d’autor). En aquest sentit, per a l’Ajuntament d’Artà i per a l’administració en general, 
l’exempció del pagament del cànon digital resultaria, a més de ser de justícia pels 
arguments exposats, un important estalvi en temps de crisi. 
 
4. Atès que, tal com va exposar aquest regidor en la instància del passat dia 2 de 
novembre de 2009, en la immensa majoria de les factures que obren en aquesta 
corporació relatives a l’adquisició d’aquests materials (suports i aparells) no es 
desglossen els diferents conceptes de cobrament i, en particular, no es pot saber si s’hi 
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ha facturat la quantia corresponent a l’esmentat cànon digital. Això suposa, a més d'una 
irregularitat comptable, no tolerable en l’Administració, un incompliment del que 
preveu el mateix article 25 del TLRPI, en els apartats 17 a 19:  
 
“17. Als efectes de control de pagament de la remuneració, els deutors esmentats al 
paràgraf a) de l’apartat 12 ha de fer constar separadament en les seves factures l’import 
d’aquella, i l’han de repercutir als clients i retenir, per al seu lliurament de conformitat 
amb el que estableix l’apartat 15.  
 
18. Les obligacions relatives a les factures i a la repercussió de la compensació als 
clients, que estableix l’apartat anterior, afecten els distribuïdors, majoristes i detallistes, 
responsables solidaris dels deutors. També han de complir les obligacions de retenir i 
lliurar que preveu l’apartat esmentat, en el supòsit que preveu l’apartat 14.  
 
19. En cap cas, els distribuïdors, majoristes i detallistes, responsables solidaris dels 
deutors, poden acceptar dels seus proveïdors respectius el subministrament d’equips, 
aparells i suports materials sotmesos a la compensació si no estan facturats de 
conformitat amb el que disposen els apartats 17 i 18.” 
 
5. Atès que, en l’esmentada instància de 2 de novembre, aquest regidor sol·licitava 
informes de la Secretaria Intervenció d’aquest Ajuntament relatius a: (1) l’atribució que 
s’ha d’atorgar a la documentació produïda, tramitada, enviada, organitzada i conservada 
per l’Ajuntament en l’exercici de les seves funcions, en el sentit de si és o no 
considerable com a patrimoni documental, tant en l’àmbit de l’Estat espanyol com de la 
comunitat autònoma de les Illes Balears; (2) la finalitat donada als suports i unitats de 
còpia adquirits per la corporació («generats, conservats o reunits») en l’exercici de les 
seves funcions; (3) si les quantitats abonades els anys 2007, 2008 i el que duim de 2009 
(s’adjunta còpia de les factures —fins a 26 d’octubre de 2009—, de les quals he rebut 
còpia) en concepte d’adquisició de CD-R, DVD-R, impressores, discs durs, etc., 
incloïen, o no, ‘'impost («compensació equitativa») establert en l’article 25 de la Llei de 
propietat intel·lectual (coneguda popularment com la del cànon digital), i quines són, si 
n’és el cas, les tarifes imposades (mitjançant, si s’escau, la sol·licitud de desglossament 
de factures); i (4) la data a partir de la qual aquesta corporació abona l’esmentat impost 
(«compensació equitativa») establert en l’article 25 de la TRLPI (conegut popularment 
com a «cànon digital») per a l’adquisició de suports i unitats de còpia. 
 
6. Atès el que estableix l’article 72 de la Llei 20/2006, de 15 de desembre, municipal i 
de règim local de les Illes Balears, pel que fa al dret d’accés a la informació i a 
l’obligació dels serveis de la corporació de facilitar la informació requerida pels 
membres d’aquesta sense necessitat d’autorització. 
 
7. Atès que aquesta moció ja ha estat debatuda i aprovada, per unanimitat, a diferents 
municipis mallorquins, i que recentment —dia 15 de març— l’Associació Catalana de 
Municipis i Comarques també ha acordat sol·licitar que els equipaments públics no 
hagin de pagar a la SGAE, amb una millor regulació per llei de les exempcions al 
pagament d’aquest cànon. 
 
Per tots aquests motius, es proposa al Ple de l’Ajuntament d’Artà que adopti la següent 
 
PROPOSTA D’ACORD 
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1. Instar el servei de Secretaria Intervenció d’aquest Ajuntament a informar sobre els 
punts exposats en el paràgraf 5 de la part expositiva d’aquesta moció. 
 
2. Instar l’Equip de Govern a reclamar a les empreses proveïdores la quantitat abonada 
en concepte d’impost («compensació equitativa»), que estableix l’article 25 de la TRLPI 
(conegut popularment com a «cànon digital» o “cànon de la SGAE”), pels suports i 
unitats de còpia adquirits d’ençà que aquest impost es carrega sobre el preu dels 
productes, i arribar, si n’és el cas, a la demanda per la via judicial. 
 
3. Instar l’Equip de Govern que sol·liciti del Govern de l’Estat espanyol l’exempció del 
pagament de la “compensació equitativa” que estableix, per a l’adquisició d’aparells o 
suports que puguin ser usats en la còpia i emmagatzematge de documents, el Reial 
decret legislatiu 1/1996, de 12 d’abril, pel qual s’aprova el text refós de la Llei de 
propietat intel·lectual, en què es regularitzen, s’aclareixen i s’harmonitzen les 
disposicions legals vigents sobre la matèria.  
 
4. Instar el Govern de l’Estat espanyol a modificar el Reial decret legislatiu 1/1996, de 
12 d’abril, pel qual s’aprova el text refós de la Llei de propietat intel·lectual, en què es 
regularitzen, s’aclareixen i s’harmonitzen les disposicions legals vigents sobre la 
matèria, per tal que les administracions quedin excloses del pagament de la 
“compensació equitativa” que fixa l’article 25 del text esmentat.>> 
 
El Sr. Bartomeu Gili diu que estan d’acord amb el fons de la moció, i que les quantitats 
són mínimes. Manifesta que no estan d’acord amb el segon punt, el de reclamar a les 
empreses i arribar a la via judicial. Demana que es retiri el punt 2 per poder votar-hi a 
favor.  
 
Pren la paraula el Sr. Pere Obrador. Diu que donaran suport a la moció, i que també n’hi 
donaran si es retira el punt 2. 
 
El Sr. Sebastià Carrió diu que votaran a favor de la moció si lleven el punt 2. 
 
El Sr. Caldentey diu que no llevarà el punt 2. Diu que els subministradors són víctimes 
com nosaltres i que la sentència està guanyada.  
 
El Sr. B. Gili diu que mantenen la proposta de llevar el punt 2. Li diu que ja actua com a 
jutge, que ja dóna la sentència. 
 
Es vota la moció, la qual, per 2 vots a favor (UIA i EV-ERC) i 8 vots en contra (UM, 
PSOE i PP), no s’aprova per manca de quòrum en la votació.  
 
 
12. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada per Els Verds-Esquerra d’Artà, 
relativa a la ratificació i incorporació a la normativa municipal del document de la 
FEMP “Codi del bon govern local”; adopció de mesures dirigides a la 
transparència del funcionament municipal; adopció de mesures de participació i 
informació ciutadanes com la creació d’un consell municipal de seguiment del pla 
turístic Artà sorprèn 
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El Sr. Caldentey llegeix la moció presentada, que literalment diu:  
 
<<1. Atesa l’aprovació, per unanimitat dels partits que componen la Comissió executiva 
de la FEM, el passat mes de desembre del document “Codi del bon govern local”, en el 
qual es proposa una nova forma de governar des de la proximitat, s’aposta per uns 
ajuntaments moderns i eficaços i es considera l’àmbit local com l’espai estratègic de 
l’acció política, el futur de la democràcia i el desenvolupament dels drets de la 
ciutadania. 
 
2. Atès que aquest codi recull un catàleg de principis que van des del respecte a 
l’ordenació jurídica i el compromís amb l’ètica pública i la qualitat democràtica, fins a 
la defensa dels interessos generals amb honradesa, objectivitat, imparcialitat, austeritat i 
proximitat al ciutadà. Atès que s’hi proposa fomentar la transparència i la democràcia 
participativa, treballar per a la inclusió social i l’equilibri territorial en els municipis. I 
atès que, així mateix, s’hi assumeix el codi de conducta política envers el 
transfuguisme, i inclou el compromís de no acceptar presents que sobrepassin els usos i 
costums de la simple cortesia per part d’entitats i persones. 
 
3. Atès que aquest codi inclou una sèrie de mesures per tal de millorar la gestió i la 
qualitat de la democràcia local, entre les quals es troba la creació de comissions de 
control de la contractació pública, la creació de mecanismes per a possibilitar la 
participació dels ciutadans, facilitar el treball de tots els grups polítics, garantir la 
pluralitat en els mitjans locals de comunicació, i afavorir el diàleg amb els sectors 
socials. 
 
4. Atès que el text preveu, així mateix, la declaració de causes d’incompatibilitat dels 
electes locals al principi i en finalitzar el mandat i qualsevol activitat que els proporcioni 
o pugui proporcionar ingressos econòmics. Vist que es faran públiques, d’aquesta 
forma, les declaracions de béns dels càrrecs públics, directius i personal de confiança de 
les institucions, de conformitat amb els models aprovats pels plens, com s’ha fet, per 
exemple, a Pollença, Sevilla, Getafe, Vigo o València. Vist que es registraran els canvis 
patrimonials o d’activitat i es publicaran les retribucions íntegres i les compensacions 
econòmiques per la representació desenvolupada amb motiu del càrrec. 
 
5. Atès que, finalment, el codi preveu mesures de foment de la democràcia participativa 
com a complement i reforçament de la democràcia representativa, i que, entre d’altres 
coses, preveu la creació d’instruments com el consell del municipi, grups de feina 
entorn de projectes determinats, pressuposts participatius i la iniciativa popular. 
 
6. Atès que aquestes línies generals del “Codi de bon govern local” són encertades 
especialment en un moment en què les institucions públiques i els càrrecs polítics estan 
sota sospita permanent per part de la ciutadania, pels innombrables casos de corrupció 
política en l’àmbit tant de l’Estat espanyol com, particularment, de les administracions 
balears. 
 
7. Ateses les novetats que han sorgit sobre el tema de la publicitat i actualització dels 
béns patrimonials dels càrrecs electes i del personal de confiança, canvis produïts a la 
Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local per la vigència de la 
Llei 8/2007, de 28 de maig, del sòl. Atès que ja són molts els municipis i altres 
administracions governats per grups de tot color que han incorporat aquests canvis en el 
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seu funcionament (Generalitat Valenciana, Govern de l’Estat espanyol, ajuntaments de 
Getafe, Sevilla o Pollença). 
8. Atesa la importància (tant pel que fa a recursos econòmics com a millores per al 
municipi en molts d’aspectes diferents) del Pla de promoció turística Artà sorprèn. 
 
Per tots aquests motius, es proposa al Ple que adopti la següent 
 
PROPOSTA D’ACORD 
 
1. Ratificar, pel Ple de l’Ajuntament d’Artà, el document de la FEMP “Codi de bon 
govern local” i instar l’Equip de Govern municipal a incorporar-lo a la normativa 
municipal. 
 
2. Instar l’Equip de Govern a adaptar les novetats legislatives assenyalades al 
funcionament administratiu del Registre de Declaracions de Béns Patrimonials i 
Activitats dels càrrecs electes i del personal directiu i de confiança, i a determinar el 
lloc, mode, termini, condicions tècniques i contingut de la publicació, sotmetent-ho a 
l’aprovació que preveu l’article 123.2 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les 
bases de règim local. 
 
3. Instar l’Equip de Govern a crear una comissió política de seguiment i control de 
l’execució del Pla de promoció turística Artà sorprèn. 
 
4. Instar l’Equip de Govern a crear grups de feina de ciutadans dirigits a la recerca del 
consens i la participació ciutadana respecte de les actuacions municipals finançades amb 
el Pla de promoció turística Artà sorprèn.>> 
 
El Sr. Caldentey parla de la lamentable legislatura i recorda la dimissió de la presidenta 
del Parlament, que és la segona personalitat política de les Illes Balears. També parla de 
la fiança de Mates, diu que 300.000 �, és una quantitat rècord. Diu que ell mateix, 
encara que no tengui cap responsabilitat, ni cap càrrec, s’ha sentit avergonyit massa 
ocasions durant aquesta legislatura per la gravetat dels fets i s’està demostrant la 
corrupció en les institucions. Diu que, per això, el seu grup ha de presentar una moció 
en aquest sentit, que va a favor d’adoptar mesures pràctiques respecte a la transparència 
i respecte a la participació. Considera que l’Ajuntament té l’obligació ètica, no només 
política, de demostrar a la ciutadania que ha pres nota del que passa en política a 
diferents institucions de l’Estat espanyol i diu que, per això, han presentat les propostes 
anteriorment esmentades (llegeix les propostes). 
 
El Sr. Caldentey diu que s’han fixat en Artà sorprèn per les quantitats que s’han de 
gestionar: 3.900.000 �, segons el BOE, en tres anys. 
 
El Sr. B. Gili diu que, per part de l’Ajuntament d’Artà, la quantitat és d’1.500.000 � en 
tres anys. 
 
El Sr. Caldentey diu que la seva proposta doni lloc a la participació no només política 
sinó també ciutadana, ja que 1.500.000 � són molts doblers. A més a més, diu que la 
Conselleria de Turisme també ha donat molts disgusts a la ciutadania, que de fet aquest 
pla ha sortit firmat al BOE pel darrer i tercer conseller de Turisme, d’UM abans de la 
seva expulsió, i diu que pensen que seria, com a mínim, un gest molt significatiu obrir la 
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participació tant a la ciutadania com a l’oposició en l’execució d’aquest Pla de 
promoció turística.    
 
Pren la paraula el Sr. Bartomeu Gili. Diu que l’Equip de Govern pensa que hi ha una 
sèrie de temes mesclats, que poden o no tenir-hi alguna cosa a veure. Quant a les 
propostes, el primer que han fet ha estat llegir el “Codi de bon govern local” i diu que, 
referent als principis dels codis que s’hi enumeren, hi estan totalment d’acord. També 
han mirat el que creuen que, en aquest moment, s’està duent a terme abans de llegir el 
codi. Diu que hi ha un parell de mesures interessants, però que en aquest moment no 
tenen els mitjans suficients per dur-les a terme, ja que els recursos són molt limitats. I 
també diu que, abans d’incorporar-lo a la normativa de l’Ajuntament, es necessita un 
estudi més detallat i una reflexió més profunda, i manifesta que estan d’acord amb els 
principis. 
 
Referent al punt 2, segueix el Sr. B. Gili, diu que la mateixa vicepresidenta de la 
federació de la FEM, Rosa Aguilar, va dir el següent: “Todos los cargos públicos hacen 
declaración de bienes y cumplen con la ley cuando toman posesión”, i diu que ells 
pensen que, a dia d’avui, tots els càrrecs, inclosa l’oposició, acompleixen la llei, que els 
marca el que han de fer. No pensen que sigui una mesura anticorrupció molt clara.  
 
Quant al punt 3, diu el Sr. B. Gili, pensen que l’esperit del pla és que sigui un pla una 
mica àgil i que, per això, s’abona el total dels doblers per anticipat i es dipositen en un 
compte restringit. I referent al punt 4, diu que s’han reunit amb diferents associacions i 
que s’hi fa feina. Per acabar, diu que, així com està redactada la moció, hi votaran en 
contra.  
 
Pren la paraula el Sr. Pere Obrador. Manifesta que hi votaran a favor, i que ho fan 
perquè té una profunda càrrega política, sobretot pels casos de corrupció que s’estan 
vivint. Diu que troba que l’Equip de Govern s’equivoca no donant suport a aquesta 
moció. En aquest moment, la ciutadania presenta una desconfiança molt grossa cap als 
polítics i la política, i que pensa que hauria estat un bon moment per eliminar sospites. 
Diu que no ha llegit el codi, però que s’hauria d’incorporar a l’Ajuntament. I exposa 
que, referent als punt 3 i 4, creu que s’hauria de fer una reflexió. Diu que el regidor de 
Turisme té una certa recança perquè l’oposició entri a debatre aquests aspectes i diu que 
no sap com és. Pensa que l’Equip de Govern hauria de reflexionar. 
 
Pren la paraula la Sra. Antònia Llull. Diu que han de votar a favor dels punts 1r i 2n, 
però que, respecte del 3r i el 4t, volen fer una petita puntualització: que els agradaria 
participar i, quant al 4t punt, volen que definitivament tota la gent hi participi. Manifesta 
que votaran a favor la moció.  
 
Pren la paraula el Sr. Caldentey. Diu que l’Ajuntament d’Artà no està contaminat i que 
espera que no hi estigui mai. Diu que no és una mesura contra la corrupció, però que el 
que proposa és un gest a la ciutadania, perquè vegin que a ells sí que els preocupa 
aquest tema. Si els imputats han declarat uns béns i finalment es demostra que no són 
correctes, és pitjor per a ells, perquè és una falsedat documental, la qual cosa és un 
delicte molt greu.  
 
Pren la paraula el Sr. Batle. Diu que fan el que diu la llei. Declaren el que tenen quan 
entren i quan surten, i que si algú té qualque dubte pot anar a demanar-ho. Diu que es 



 22 

tracta confiança, i que no té el perquè haver d’exposar cada dia a Internet tota la seva 
renda i tot el que té. Diu que vol que creguin en ell pel que és, no pel que es publica. en 
Quant a fer comissions, diu que UIA i els Verds cada vegada farien comissions i diu que 
s’ha fet seu el que ha dit el president del Govern: “vols que no creixi una cosa, idò crea 
una comissió”. Diu que no crearà una comissió, perquè diu que, quan es puguin reunir 
tots, haurà passat un mes i ells volen ser més àgils i gestionar el que han creat, i que ho 
faran ells ja que el poble els ha donat la confiança perquè ells ho puguin gestionar. Diu 
que, quan els altres partits comandin, ja en crearan, de comissions. 
 
El Sr. B. Gili vol afegir, quant al PP i als altres partits, que està a la seva disposició, i 
també vol dir que el Sr. Francesc Lliteres era l’únic regidor que estava interessat en 
aquest seguiment, i diu que ell es va oferir a donar-li tota la informació que necessitàs.  
 
A continuació, es vota la moció, la qual, per 4 vots a favor (UIA, EV-ERC i PP) i 6 vots 
en contra (UM i PSOE), no s’aprova per manca de quòrum de la votació. 
 
 
13. Informació de les resolucions de Batlia corresponents als mesos de gener i 
febrer de 2010 
 
Es dóna compte de les resolucions de Batlia corresponents als mesos de gener i febrer 
de 2010. 
 
Els reunits, per assentiment unànime, es donen per assabentats. 
 
El secretari accidental diu que hi ha un punt per via de urgència: acceptar la cessió 
obligatòria gratuïta a favor de l’Ajuntament d’Artà de la parcel·la número 11 del 
polígon 3, finca Cas Frare; condicionar l’acceptació anterior a una cancel·lació en 
servitud a favor d’Endesa Distribució Elèctrica; i cedir, després de la cancel·lació prèvia 
en aquesta servitud, l’ús de la parcel·la número 11 a Endesa Distribució Elèctrica SLU. 
 
El Sr. Batle diu que ho du per urgència al Ple perquè la gent ja fa molts d’anys que 
tenen aquesta urbanització acabada i fa estona que han entregat tots els papers i, per 
tant, s’ha de tramitar.  
 
Es vota la urgència i els reunits acorden, per 9 vots a favor (UM, PSOE, PP i EV-ERC) i 
1 abstenció (UIA), ratificar-ne la urgència.  
 
 
M1. PROPOSTA D’APROVACIÓ PER ACCEPTAR LA CESSIÓ 
OBLIGATÒRIA I GRATUÏTA A FAVOR DE L’AJUNTAMENT D’ARTÀ DE 
LA PARCEL·LA DESIGNADA AMB EL NÚMERO 11 DEL PARCEL·LARI DE 
LA MODIFICACIÓ DEL PROJECTE DE COMPENSACIÓ DE LES 
PARCEL·LES 82 I 83 DEL POLÍGON 3, FINCA CAS FRARE 
 
El Sr. Batle llegeix la proposta: 

 
<<PROPOSTA D’APROVACIÓ PER ACCEPTAR LA CESSIÓ OBLIGATÒRIA I 
GRATUÏTA A FAVOR DE L’AJUNTAMENT D’ARTÀ DE LA PARCEL·LA 
DESIGNADA AMB EL NÚMERO 11 DEL PARCEL·LARI DE LA MODIFICACIÓ 
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DEL PROJECTE DE COMPENSACIÓ DE LES PARCEL·LES 82 I 83 DEL 
POLÍGON 3, FINCA CAS FRARE  
 
Atesa l’aprovació per part de l’Ajuntament d’Artà del Projecte de compensació de les 
parcel·les 82 i 83 del polígon 3 de la Colònia de Sant Pere en data 22 de maig de 1991, 
en què s’adjudicà a l’entitat Bartolomé Estelrich Arrom, SA, la parcel·la assenyalada 
amb el núm. 3, amb una superfície de 3.100 m2, inscrita en el Registre de la Propietat de 
Manacor en el tom 4.808, llibre 296 d’Artà, foli 157, finca núm. 15.073, inscripció 1a. 
 
Atesa la constitució unilateral de servitud atorgada per part de Bartolomé Estelrich 
Arrom, SA, a favor d’Endesa Distribución Eléctrica, SLU, sobre la finca registral abans 
descrita, per a la instal·lació i permanència d’una estació transformadora, pas subterrani 
de cablejat elèctric i accés amb les característiques que es descriuen detalladament. Vist 
que aquesta constitució de servitud es va formalitzar en una escriptura notarial, que fou 
atorgada davant el notari de Palma Sr. Juan Pericás Nadal, en data d’11 de novembre de 
2002, núm. 3.130 del seu protocol.  
 
Atesa l’adquisició de la finca descrita per part de l’entitat Consestelrich, SL, per 
escriptura d’escissió de l’entitat Bartolomé Estelrich Arrom, SA (escriptura de 27 de 
setembre de 2005, davant el notari Sr. Ciriaco Corral García). 
 
Atesa l’aprovació de la modificació del Projecte de compensació de les parcel·les 82 i 
83 del polígon 3, finca Cas Frare, redactat pels arquitectes José Ferragut Canals i Juan 
Antonio Deya Roy, i visat el dia 02-12-05, amb el núm. 1/9207/05, per acord de la Junta 
de Govern Local de 21 d’octubre de 2008. Vist que aquest acord fou sotmès a 
informació pública, mitjançant un anunci en el BOIB núm. 152, de 28 d’octubre de 
2008, i en el Diari de Balears de 31 d’octubre de 2009; i vist que va transcórrer el 
termini i que no es presentà cap tipus d’al·legació. 
 
Atesa l’escriptura notarial de segregació, descripció de resta i cessió gratuïta atorgada 
per part de Consestelrich, SL, en data de 24 de juny de 2009, davant el notari Sr. Víctor 
Alonso-Cuevillas Sayrol, amb núm. 2111 del seu protocol. Vist que se segrega una 
porció (parcel·la identificada amb el núm. 11) amb una superfície de 85 m2, confrontant 
al front o sud-est amb el carrer lletra D; a la dreta entrant amb parcel·la 9; i, per 
l’esquerra i fons, amb la parcel·la 3; que es destina a zona d’infraestructura. I vist que, 
tot seguit, es descriu la resta de la parcel·la. 
 
Atès que, tota vegada que la parcel·la 11 té la consideració de terreny de cessió 
obligatòria i gratuïta, la cedeix a l’Ajuntament d’Artà (erròniament es fa referència a la 
cessió al “municipi” d’Artà, extrem que és objecte de rectificació mitjançant l’escriptura 
notarial de 29 de setembre de 2009 davant el mateix notari); vist que es fa constar que 
l’eficàcia d’aquesta cessió queda condicionada a l’acceptació d’aquesta per part de 
l’Ajuntament. 
 
Atesa la inscripció en el Registre de la Propietat de Manacor núm. 2, de la parcel·la 
núm. 11, segons la còpia de nota simple informativa, s’inscrigué en el tom 5335, llibre 
351, foli 206, finca  núm. 16730 d’Artà, IDUFIR 07040001301013, inscripció 1a de 
data 28/10/2009. 
 
Atesa la normativa bàsica aplicable, que és la següent: 
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- Article 172 del Reglament de gestió urbanística (RGU), aprovat pel Reial decret 
3288/1978, de 25 d’agost, següents i concordants, pel que fa al projecte de 
compensació, la seva aprovació i efectes, amb especial atenció a l’article 179. 
 
- Article 135 i concordants de la Llei 20/2006, de 15 de desembre, municipal i de règim 
local de les Illes Balears; article 10 i concordants del Reial decret 1372/1986, de 13 de 
juny, pel qual s’aprova el Reglament de béns de les entitats locals, sobre l’adquisició de 
béns per les corporacions locals.   
 
- Articles  21.1.s), 22.2.q) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de 
règim local, reformada per la Llei 57/2003, de 16 de desembre, en relació al Decret 
38/1987, de 4 de juny, sobre recepció d’urbanitzacions pels ajuntaments, pel que fa a la 
consideració del Ple com a òrgan competent d’acord amb la literalitat de la lectura 
conjunta d’aquestes normes. . 
 
Per aquestes raons, aquesta Batlia proposa al Ple de l’Ajuntament d’Artà que adopti el 
següents  
 
ACORDS 
 
1. Acceptar la cessió obligatòria i gratuïta a favor de l’Ajuntament d’Artà de la parcel·la 
designada amb el número 11 del parcel·lari de la modificació del Projecte de 
compensació de les parcel·les 82 i 83 del polígon 3, finca Cas Frare, que fou aprovada 
per acord de la Junta de Govern Local de l’Ajuntament d’Artà de 21 d’octubre de 2008. 
Aquesta parcel·la constitueix la finca inscrita en el Registre de la Propietat de Manacor 
núm. 2, en el tom 5335, llibre 351, foli 206, finca núm. 16730 d’Artà, IDUFIR 
07040001301013, inscripció 1a de data 28/10/2009. Aquesta cessió és lliure de 
càrregues i gravàmens, a excepció de la servitud a favor d’Endesa Distribución 
Eléctrica, SLU, constituïda mitjançant l’escriptura notarial d’11 de novembre de 2002, i 
les afeccions fiscals que puguin existir. 
 
2. Condicionar l’acceptació anterior a la cancel·lació de la servitud esmentada en un 
termini màxim de 3 mesos a partir de la notificació d’aquest acord als interessats. 
 
3. Cedir, després de la cancel·lació prèvia de la repetida servitud, l’ús de la parcel·la 
número 11 a Endesa Distribución Eléctrica, SLU, cessió que es troba condicionada al 
manteniment de l’ús d’aquesta parcel·la com a estació transformadora d’energia 
elèctrica. 
 
4. Autoritzar el batle perquè signi les escriptures i els documents que puguin resultar 
necessaris per fer efectiu aquest acord i la inscripció en el Registre de la Propietat de la 
titularitat municipal sobre aquesta finca. 
 
Artà, 30 de març de 2010 
 
El batle  
 
Rafel Gili Sastre>> 
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Pren la paraula el Sr. Pere Obrador. Diu que el fet que s’hagi dut aquesta proposta per 
urgència crea un greuge compartiu. Diu que el batle no esta ben informat del que ha dit, 
diu que moltes vegades l’oposició ha volgut dur qüestions per urgència i no s’ha aprovat 
la urgència. Manifesta que vol que s’informi si aquesta proposta ha tengut el vistiplau 
de l’informe jurídic corresponent.  
 
El batle diu que l’informe està entregat, el que passa és que la proposta no estava 
redactada.  
 
El Sr. Obrador diu que votaran a favor d’aquesta proposta amb la condició que s’ha 
d’acomplir la normativa.  
 
El Sr. Sebastià Carrió diu que hi votaran a favor, ja que és hora de fer tot el que sigui 
rebre urbanitzacions. 
 
Pren la paraula el Sr. Caldentey. Diu que el seu vot serà l’abstenció, però que ho 
fonamenta, sobretot, en un possible defecte de forma, i és que tenen entès que, quan hi 
ha alienació o adquisició de propietats immobles, és obligatori un informe jurídic de 
Secretaria Intervenció. Diu que no reconeix la signatura d’aquest informe i que creu que 
no acompleix les condiciones per a aquest acord, i que, per això, s’abstindran. 
 
El Sr. Batle diu que, tanmateix, no en sortiran, i que passaran a votar la proposta. 
 
Es passa a votació i els reunits acorden, per 8 vots a favor (UM, PSOE i PP) i 2 
abstencions (EV-ERC i UIA), en relació a la proposta relativa a acceptar la cessió 
obligatòria i gratuïta a favor de l’Ajuntament d’Artà de la parcel·la designada amb el 
número 11 del parcel·lari de la modificació del projecte de compensació de les 
parcel·les 82 i 83 del polígon 3, finca Cas Frare: 
 
1. Acceptar la cessió obligatòria i gratuïta a favor de l’Ajuntament d’Artà de la parcel·la 
designada amb el número 11 del parcel·lari de la modificació del Projecte de 
compensació de les parcel·les 82 i 83 del polígon 3, finca Cas Frare, que fou aprovada 
per acord de la Junta de Govern Local de l’Ajuntament d’Artà de 21 d’octubre de 2008. 
Aquesta parcel·la constitueix la finca inscrita en el Registre de la Propietat de Manacor 
núm. 2, en el tom 5335, llibre 351, foli 206, finca núm. 16730 d’Artà, IDUFIR 
07040001301013, inscripció 1a de data 28/10/2009. Aquesta cessió és lliure de 
càrregues i gravàmens, a excepció de la servitud a favor d’Endesa Distribución 
Eléctrica, SLU, constituïda mitjançant l’escriptura notarial d’11 de novembre de 2002, i 
les afeccions fiscals que puguin existir. 
 
2. Condicionar l’acceptació anterior a la cancel·lació de la servitud esmentada en un 
termini màxim de 3 mesos a partir de la notificació d’aquest acord als interessats. 
 
3. Cedir, després de la cancel·lació prèvia de la repetida servitud, l’ús de la parcel·la 
número 11 a Endesa Distribución Eléctrica, SLU, cessió que es troba condicionada al 
manteniment de l’ús d’aquesta parcel·la com a estació transformadora d’energia 
elèctrica. 
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4. Autoritzar el batle perquè signi les escriptures i els documents que puguin resultar 
necessaris per fer efectiu aquest acord i la inscripció en el Registre de la Propietat de la 
titularitat municipal sobre aquesta finca. 
 
 
14. Precs i preguntes 
 
A continuació, es passa al torn de precs i preguntes del PP. 
 
PRECS 
 
1. Demanam a l’Equip de Govern que emprengui les accions oportunes per garantir el 
correcte manteniment dels solars i els vials del Parc Empresarial d’Artà. 
 
Resposta: S’està mirant. 
 
PREGUNTES 
 
1. Quines són les darreres actuacions de l’Equip de Govern i en quin estat es troben les 
recepcions de les urbanitzacions de Betlem, Sant Pere i s’Estanyol? 
 
Resposta: Les actuacions no s’han aturat, s’hi està fent feina i el procés és llarg. Encara 
s’està en contacte amb la propietat perquè faci les escriptures.  
 
2. Ja que la Demarcació de Costes desestima l’ampliació de la platja de la Colònia de 
Sant Pere, i després de veure el batle en els mitjans de comunicació, quines accions 
pensa posar en marxa l’Equip de Govern? 
 
Resposta: Sol·licitarem una de les altres tres opcions, perquè els varen fer quatre 
propostes; triarem una de les altres 3 opcions, si podem, i si Els Verds ens deixen.  
 
3. És conscient l’Equip de Govern de l’estat de l’escola Na Caragol? Quines accions 
s’han pres per arreglar-ho, sabent que el manteniment de l’escola pertany a 
l’Ajuntament? 
 
Resposta: Des de l’Ajuntament es fa el que pertoca.  
 
4. A la plaça del Conqueridor d’Artà, per què no tenen tots els veïnats un comandament 
a distància per poder accedir al seu habitatge, i no només els que tenen cotxera, tenint en 
compte que hi viuen persones majors? 
 
Resposta: S’ha entregat un comandament a tots els habitatges.  
 
El Sr. Sebastià Carrió diu que, quan varen formular aquesta pregunta, només tenien 
comandaments els veïnats que tenien cotxeria. 
 
El Sr. Batle li diu que, si qualque dia vol retirar alguna pregunta, ho pot fer.  
 
5. Per què no es fa una rampa a l’entrada posterior del Club de la 3a Edat per donar 
major accessibilitat a les persones amb mobilitat reduïda? 
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Resposta: L’edifici de la 3a Edat acompleix la normativa, ja que tenen una rampa a la 
sortida de la plaça del Conqueridor. Fer-ne una altra al carrer de les Parres, a més 
d’envair la via pública, no estaria molt ben vist.  
 
 
Seguidament, és el torn d’UIA. 
 
PRECS 
 
1. Demanam a l’Equip de Govern que designi un altre secretari que no sigui la senyora 
Martínez-Piñeiro en els expedients d’infracció urbanística que ens han passat en els 
decrets de gener i febrer, quan ja se sabia que la secretaria tendria una baixa anunciada i, 
fins i tot, decretada.  
 
Resposta: Diu que ara el secretari és en Xisco i que, durant els mesos de gener i febrer, 
na Celia encara era la secretària.  
 
Diu que retiren el segon prec, però que, si el Sr. Batle els ho permet, voldrien afegir-ne 
un altre.  
 
2. Demanam al batle, com a responsable de la Policia Local, que digui a la Policia Local 
que, a les primeres hores del matí, entre les 7 i les 8, que passi pel carrer de Santa 
Margalida, entre els bars Es Cantó i Els Arcs, perquè hi ha bastants clients d’aquests 
locals que no respecten la normativa d’estacionament prohibit.  
 
Resposta: Es comunicarà a la Policia. 
 
PREGUNTES 
 

1. PERSONAL 
 
Als decrets que ens han passat hi ha el següent, de 14 de febrer de 2010, que diu el 
següent:  
 
<<INICI D’EXPEDIENT DE REVISIÓ D’OFICI 
 
Interessat: Ajuntament d’Artà 
 
Atès el disposat mitjançant provisió de Batlia de data 12/02/2010; 
 
Vist l’informe de Secretaria Intervenció sobre la revisió d’ofici i el procediment 
aplicable per dur-la a terme i determinar si procedeix o no la declaració de nul·litat de 
ple dret de l’acord;   
 
Atès el disposat a la Llei 30/1992, de 26 de novembre, de règim jurídic de les 
administracions públiques i del procediment administratiu comú (LRJPAC), en concret 
al títol VII, on regula la revisió dels actes en via administrativa;  
 
Examinada la documentació que obre dins l’expedient, aquesta Batlia 
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RESOL 
 
Primer. Iniciar el procediment de revisió d’ofici de l’acord de la Junta de Govern de 
data 11 de setembre de 2007, on es va aprovar la convocatòria i les bases que havien de 
regir el procés selectiu per a la provisió mitjançant concurs, d’una plaça de funcionari 
de carrera, grup A; classificació: escala d’Administració especial; subescala: serveis 
especials; classe: comeses especials; denominació: gerent de teatre, per ser constitutiu 
d’un acte nul de ple dret segons l’article 62.1 de la Llei 30/1992. 
 
Segon. Suspendre el procés selectiu per a la provisió mitjançant concurs d’una plaça de 
funcionari de carrera, grup A; classificació: escala d’Administració especial; subescala: 
serveis especials; classe: comeses especials; denominació: gerent de teatre, en virtut de 
l’article 104 de la Llei 30/1992. 
 
Tercer. Concedir un termini de quinze dies hàbils als interessats, a partir del dia següent 
a la recepció de la notificació, per presentar al·legacions.  
 
Ho manà el batle d’aquest Ajuntament el dia catorze de febrer de dos mil deu.>> 
 
1.1. S’ha demanat l’informe al Consell Consultiu, que dimanava de la Sentència 112/09 
del Jutjat Contenciós Administratiu número 1? 
 
Resposta: No. 
 
1.2. Si és que no, per què no s’ha demanat? 
 
Resposta: Perquè es considera que primer s’han de resoldre les al·legacions presentades.  
 
1.3. Per què ha decidit l’Equip de Govern iniciar aquest procediment de revisió d’ofici? 
 
Resposta: En acompliment d’una sentència judicial. 
 
1.4 Quines són les interessades en aquest cas? 
 
Resposta: Les dues persones que es varen presentar al procediment. 
 
1.5 Per què no són interessats els membres de l’oposició? 
 
Resposta: Perquè és el que s’interpreta segons la legislació. 
 
1.6 Quines són les respostes que s’han rebut per part d’aquestes que l’Ajuntament 
considera interessades? 
 
Resposta: Una, que al·lega que és un acte ajustat a ple dret. 
 
1.7 Per què se signa un decret un dia 14 de febrer, diumenge, inhàbil per a tota 
l’administració? 
 
Resposta: Perquè fan tanta feina que perden la noció del temps.  
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1.8 A la vista d’aquesta revisió d’ofici, farà l’Equip de Govern altres revisions d’ofici 
amb proves on no s’han demanat els requisits que preveu la Llei? 
 
Resposta: No n’hi ha cap de prevista.  
 
2. FESTES 
 
2.1. Què han costat a l’Ajuntament les festes de Nadal, Cap d’Any i Reis d’Artà i de la 
Colònia de Sant Pere? 
 
Resposta: 15.950,47 �. 
 
2.2. Quina despesa ha tengut per a l’Ajuntament els “aguinaldos”? 
 
Resposta: 2.073,68 �. 
 
2.3. A quina empresa artanenca es varen comanar aquests regals per als treballadors? 
 
Resposta: A cap. 
 
2.4. Quin és el domicili social de l’empresa a la qual es varen comanar aquests regals? 
 
Resposta: Aquesta informació no es pot donar per la Llei de protecció de dades, i el Ple 
és públic i, a més a més, radiat. Però, de tota manera, pot anar a demanar-ho al 
departament que pertoqui. 
 
2.5. Quina és la despesa que ha dedicat l’Ajuntament a aquests regals? 
 
Resposta: 2.073,68 �. 
 
A continuació, es passa al torn d’EV-ERC. 
 
PRECS  
 
1. Demanam a l’Equip de Govern que examini l’estat de conservació dels vivers de la 
Colònia, com també dels nius de metralladora de Caloscamps i de s’Estanyol, aquest 
darrer afectat per la zona enjardinada d’uns apartaments, i que hem denunciat en 
diferents ocasions, béns tots ells catalogats; i que, si s’escau, procedeixi a sol·licitar 
actuacions urgents a les administracions que correspongui, com el Consell i/o la 
Demarcació de Costes.  
 
Resposta: Es tendrà en compte. De tota manera, però, ja s’han fet totes aquestes coses, i 
ja s’ha comentat amb el Sr. Delegat de Costes. La solució depèn una mica d’ells.  
 
2. Demanam a l’Equip de Govern que recordi al Departament de Policia Local 
l’existència i la vigència del Reglament municipal regulador del trànsit de vehicles pels 
nostres espais naturals, i l’obligació de fer-lo complir. 
 
Resposta: Es fa el que es pot. 
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El Sr. Caldentey presenta més precs, els quals no s’havien presentat per escrit amb 
anterioritat, i diu que té tot el dret a fer-ho. 
 
- Demanam a l’Equip de Govern que dugui a terme la instal·lació d’aire condicionat i 
calefacció a la part de l’edifici municipal de la Colònia on es duen a terme cursos 
d’adults, com ara el de llatra i activitats del club de la 3a Edat, segons la sol·licitud 
traslladada al batle, fa una setmana en la visita de la consellera d’Indústria i Comerç, per 
part de les alumnes del curs de llatra. 
 
Resposta: Es tendra en compte la seva petició. 
 
- Demanam a l’Equip de Govern que dugui a terme les actuacions necessàries per tal de 
condicionar plenament la platja urbana de la Colònia, especialment pel que fa a les 
pedres que hi ha a l’arena, amb les quals, ja l’estiu passat, els usuaris es feien talls i 
ferides. 
 
Resposta: No l’he entès.  
 
El Sr. Caldentey diu que li pot repetir, i així ho fa.  
 
El Sr. Batle diu que es fa quan arriba la temporada.  
 
PREGUNTES 
 
El Sr. Caldentey diu que va formular unes preguntes al Ple de gener, i vol que el Sr. 
Batle les contesti. El Sr. Caldentey comença a llegir la primera pregunta. 
 
El Sr. Batle, però, li diu que ja va formular les preguntes a l’anterior plenari i que, per 
tant, les hi contestarà.  
 
El Sr. Caldentey li demana com respondrà sense llegir les preguntes, que d’aquesta 
manera la ciutadania no entendrà res.  
 
El Sr. Batle comença a respondre les preguntes.  
 
1. Mancomunitats 
 
1.1. Dissoldre la mancomunitat 
 
El Sr. Caldentey diu que així no s’entén. 
 
1.2. 70.000 �. 
1.3. No es té cap document. 
1.4. Han de parlar i veure els programes.  
 
2. Consorci d’Aubarca-Es Verger 
 
2.1. No està aprovat. 
2.2. No hi ha hagut Junta Rectora per sol·licitar-ho. 
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2.3. No hi ha hagut Junta Rectora per sol·licitar-ho. 
2.4. No hi ha hagut Junta Rectora per sol·licitar-ho. 
2.5. No hi ha hagut Junta Rectora per sol·licitar-ho. 
2.6. No hi ha hagut Junta Rectora per sol·licitar-ho.  
2.7. No hi ha hagut Junta Rectora per sol·licitar-ho. 
 
3. Passeig de la Mar, 39 
 
3.1. Sí. 
3.2. D’acord amb el contingut de l’expedient de llicència d’obres 214/06 i 277/06, es 
pot contestar el següent: es va constituir llicència d’obres per enderrocar un habitatge 
unifamiliar aïllat d’acord amb la Junta de Govern local de 29 d’octubre de 2007, relatiu 
al projecte bàsic d’execució presentat. Les obres d’enderroc es varen executar, i es va 
sol·licitar, en data de 14 d’agost de 2006, la llicència per construir 13 habitatges, amb la 
presentació del projecte bàsic. Es concedeix aquesta llicència a la Junta de Govern 
Local de 25 de setembre de 2007 i es presenta el projecte d’execució en data 4 de febrer 
de 2008. El certificat està equivocat, que ho fa a saber perquè ho han trobat avui, diu 
que la secretària s’equivocà de data. 
 
Hi ha una disputa entre el Sr. Caldentey i el Sr. Batle.  
 
El Sr. Batle diu que ha estat una errada de la secretària, i també diu que li sap greu, que 
és l’únic que pot dir.  
 
El Sr. Caldentey diu que més greu li sap a ell, dificultats per fer feina, i a més es fa feina 
amb documentació incorrecta.  
 
El Sr. Batle diu que la secretària també es pot equivocar i que es va equivocar d’un any, 
i que és normal que el Sr. Caldentey es posi de la manera que es va posar. Però diu que 
estava dins els terminis.  
 
4. Sanció urbanística de B. Becker 
 
4.1. Dia 20/01/2010. 
4.2. 202.937,82 �. 
4.3. Compra de patrimoni. 
4.4. De moment, no se sap amb exactitud. 
 
El Sr. Caldentey passa a llegir les preguntes presentades a aquest Ple.  
 
POLICIA LOCAL 
 
1. Vists els articles 25-26 de la Llei 6/2005, de 3 de juny, de coordinació de les policies 
locals de les Illes, és reglamentària la bandera espanyola que alguns —no tots— dels 
funcionaris de la Policia Local d’Artà mostren al mànec de les seves armes quan estan 
de servei? 
 
Resposta: No. 
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2. Si és que no, es prendran les mesures pertinents, dirigides a l’homogeneïtzació dels 
mitjans tècnics i defensius establerts clarament a la Llei? 
Resposta: Sí. 
 
El Sr. Caldentey fa preguntes que no havia presentat. 
 
- Coneixen el Sr. Batle d’Artà i el Sr. Regidor d’Interior l’existència del Reglament per 
a l’ús de la llengua catalana de l’Ajuntament d’Artà, aprovat per unanimitat l’any 2001? 
 
El Sr. Gili diu que no veu la pregunta.  
 
El Sr. Caldentey diu que no està escrita, però que simplement és si el coneixen o no, i 
també diu que és una pregunta oral i que té tot el dret a fer-la.  
 
El Sr. Gili diu que no li contesta.  
 
- Coneixen l’article 7, que diu que, en les comunicacions administratives orals, el 
personal ha d’emprar la llengua catalana, llevat que l’administrat demani ser atès en 
castellà i que, així mateix, es pot recórrer a qualsevol llengua o mitjà que faciliti la 
comunicació en cas que sigui necessari? 
 
- Coneixen l’article 21.1, que diu que els responsables dels diferents òrgans han de 
prendre les mesures necessàries perquè el personal que treballa en les seves 
dependències tengui els coneixements necessaris de català per garantir el 
desenvolupament correcte, des de el punt de vista lingüístic, de les tasques internes o de 
les adreçades als administrats? 
 
- Tornaria UM aprovar aquest reglament, si fos el cas? 
 
Hi ha una disputa entre el Sr. Batle i el Sr. Caldentey.  
 
El Sr. Bartomeu Gili diu que es nega a contestar-n’hi més.  
 
El Sr. Caldentey diu que ja li va bé, i que té una pregunta oral més. 
 
- Tenen coneixement, aquests responsables, d’alguna queixa o comentari negatiu per 
part dels artanencs relativa a l’ús sistemàtic d’alguns dels agents de la Policia Local 
d’Artà de l’ús de la llengua castellana en dirigir-se als administrats i durant la seva 
jornada laboral en l’exercici de les seves funcions? 
 
El Sr. Caldentey passa a llegir les preguntes escrites. 
 
3. Quants funcionaris de carrera de la Policia Local d’Artà varen guanyar la seva plaça 
sense acomplir amb el requisit reglamentari municipal del corresponent nivell de 
coneixements de la llengua catalana? 
 
El Sr. Gili diu que ell no li contestarà, i que faci el que trobi oportú. 
 
El Sr. Caldentey li pregunta, al Sr. President, què ha de fer.  
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El Sr. President diu que, si no les vol contestar, no pot fer res.  
 
El secretari diu que les preguntes presentades per escrit s’han de contestar.  
 
I el Sr. Gili respon que ell, com a regidor de la Policia Local, no en contestarà cap per la 
falta d’educació del regidor, i també diu que, si pot fer res, que ho faci.  
 
El Sr. Batle diu que el secretari aixequi acta d’això.  
 
El Sr. Caldentey diu que el màxim responsable de la Policia Local és el Sr. Batle.  
 
El batle també es nega a contestar-li.  
 
El Sr. Caldentey diu que ell seguirà. 
 
4. Quan es varen produir aquelles oposicions? 
 
5. Quants d’aquests funcionaris no han aportat avui dia el certificat de coneixements de 
llengua catalana corresponent, requisit, com s’ha dit, per a l’accés a la funció pública 
segons el Reglament propi d’ús de la llengua catalana? 
 
6. En el cas que en quedi algun sense haver aportat aquest certificat de coneixements, 
com pensa l’Equip de Govern assolir el cabdal acompliment del Reglament per la seva 
part? 
 
7. S’han sol·licitat finalment els aparells d’etilometria evidencial? Al Ple del mes de 
novembre ens vàreu dir que se sol·licitarien en el cas que la cessió fos gratuïta.  
 
8. Quina o quines són les empreses que actualment s’encarreguen de la retirada amb 
grua dels vehicles mal estacionats? 
 
PATRIMONI ARQUEOLÒGIC I CATALOGAT 
 
1. S’ha donat resposta a la cara de Josep Antoni Alcover, investigador científic del 
CSIC/IMEDEA, de dia 28 d’agost, dirigida al batle d’aquest ajuntament, en la qual s’hi 
expressava la seva gran preocupació sobre la manca de protecció de la naveta de 
s’Arenalet de Son Colom, en paraules de l’investigador, “(...) la manifestació 
arquitectònica més antiga coneguda a Mallorca, el que queda de l’edifici més antic”? 
 
Resposta: (No es contesta.) 
 
El Sr. Caldentey demana si no la pensa contestar.  
 
La Sra. Paula diu que la veritat és que no se’n recordava, que ho ha fet quan l’ha vista. 
Diu que ho mirarà.  
 
El Sr. Caldentey diu que, ja que hi ha un ciutadà que se’n preocupa, que seria el que 
tocaria.  
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APLICACIÓ DE LA NORMATIVA QUE REGULA LA CIRCULACIÓ DE 
VEHICLES NO AUTORITZATS EN ELS ESPAIS NATURALS PROTEGITS DEL 
TERME MINICIPAL 
 
1. Per quin motiu no se senyalitzen o s’augmenta la senyalització en els espais protegits, 
sobretot, en els costaners, per facilitar l’acompliment d’aquesta norma? 
 
2. Quines han estat les “campanyes d’informació” dutes a terme i anunciades per la 
regidora de Medi Ambient a les sessions del Ple de maig i juliol de 2008, com aquesta 
passada primavera? 
 
3. Quines són les passes que donarà l’Equip de Govern per tal de solucionar aquest 
problema de trànsit no autoritzat de vehicles en els nostres espais protegits, 
especialment en el litoral, a zones com el sistema dunar de cala Torta, es Canons, sa 
Canova, la franja de litoral entre la Colònia i Caloscamps, etc.? 
 
URBANISME. DISCIPLINA URBANSÍSTICA 
TERRAPLENS DE TERRA EN SÒL RÚSTIC 
 
1. Són finalment o no legals els terraplens de terra de la parcel·la 32 del polígon 4 que 
actuen com a pantalla sonora i visual denunciats pel nostre grup? 
 
Resposta: No hi ha expedient en aquest número de parcel·la, perquè no hi ha constància 
que hi hagi terraplens. 
 
OBRA UBICADA EN EL PASSEIG DE LA MAR, NÚM. 39 
 
1. S’ha procedit finalment a reclamar la liquidació del que correspongui en aplicació de 
l’Ordenança núm. 18, reguladora de la taxa per ocupació de la via pública amb 
mercaderies, maquinàries, materials de construcció i altres instal·lacions anàlogues, pel 
tancament de l’obra que ocupa, aproximadament, uns 65 m2 de via pública (voravia)? 
 
Resposta: Ja s’ha fet la liquidació. 
 
2. Quants de metres quadrats resten encara ocupats? 
3. Des de quan? 
 
Resposta: No estam ben segurs, però ens pareix que són 102. Però, com que només es 
pot cobrar 1 any, 62 m. 
 
4. A quant s’apuja la quantitat a liquidar? 
 
RESPOSTA: 11,80 � el metre. 
 
5. A quin període de temps es correspon aquesta liquidació per ocupació de via púbica? 
 
Resposta: 1 any. 
 
El Sr. Caldentey diu que és una llàstima que no s’hagi fet abans, ja que hagués aportat 
en dos anys 23.616 euros a l’Ajuntament.  
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El Sr. Batle diu que ja li havien dit que no s’havia fet mai.  
 
El Sr. Caldentey també diu que té informació diferent, el que li diu el cap de la Policia 
és que es cobra l’ocupació de taules i cadires dels bars i restaurants, però no pel 
tancament d’obra, curiós.  
 
6. En quantes ocasions es va procedir, per part de la Policia Local d’Artà, a la reserva 
d’estacionaments en el carrer de Sant Lluc per tal de facilitar el pas dels camions a 
aquesta obra? 
 
Resposta: Uns 22 dies, prohibit aparcar a una banda del carrer.  
 
7. Es va fer algun tipus de permís, amb sol·licitud formal prèvia per escrit? 
 
Resposta: No, s’ha demanat si hi havia un registre d’entrada, una sol·licitud, i no l’han 
trobada. Se suposa que li varen dir al delegat de la Colònia en el seu temps, i que ell va 
dir “endavant”.  
 
El Sr. Caldentey demana si ho va dir sense sol·licitud.  
 
I el Sr. Batle li contesta que no l’han trobada.  
 
El Sr. Caldentey manifesta que li pareix que no n’hi ha, i que es tracta de millorar els 
sistemes de feina.  
 
8. S’ha obert algun expedient d’infracció als responsables d’aquesta obra per haver-la 
iniciat i desenvolupat fins a la seva aturada actual sense la totalitat dels permisos? 
 
Resposta: No veig la pregunta. 
 
El Sr. Caldentey diu que és una pregunta oral que formula ara.  
 
El Sr. Batle diu que no la respon.  
 
PLATJA URBANA DE LA COLÒNIA 
 
1. A quins plans, a consensuar amb Madrid, alternatius a la macroampliació d’aquesta 
platja artificial es referia el batle segons les declaracions aparegudes al Diario de 
Mallorca de 7 de març?  
 
Resposta: Estaríem contents si no ens fan cap balsa, si ens arreglen l’espigó, i si ho 
deixen, almanco, com estava abans. 
 
El Sr. Batle diu que abans d’acabar el plenari, i creu que a ell li pertoca i que ho hagués 
fet amb qualsevol regidor d’aquest consistori, o almanco en nom d’ells, donar 
l’enhorabona a la Sra. M. Antònia Sureda, perquè creu que és la primera persona que 
ocupa la plaça de diputada a la nostra comunitat autònoma. Per això, diu, que té 
l’obligació de donar-li l’enhorabona i de desitjar-li una bona tasca per a tots els 
ciutadans i la ciutadania de les Illes Balears. 
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Tots els altres partits li donen l’enhorabona.  
 
La Sra. M. Antònia els dóna les gràcies.  
 
 
Acords 
 
1. Aprovar, per unanimitat, les actes de les sessions de 24 de novembre i 29 de 
desembre de 2009. 
 
3. Acordar, per unanimitat, l’adhesió de l’Ajuntament d’Artà al Protocol de 
col·laboració entre l’Agència Estatal d’Administració Tributària i la Federació 
Espanyola de Municipis. 
 
4. Acordar, per 8 vots a favor (UM, PSOE i PP), 1 vot en contra (UIA) i 1 abstenció 
(EV-ERC): 
4.1. Aprovar l’expedient de reconeixement extrajudicial de crèdits per import de 
470.839,13 �. El detall individualitzat dels crèdits reconeguts és el que s’adjunta en la 
relació de les obligacions pendents de reconèixer corresponents a l’any 2009. 
4.2. Fer els assentaments comptables necessaris per fer efectiva la incorporació 
d’aquestes obligacions en el pressupost de l’exercici corrent. 
 
5. Acordar, per 6 vots a favor (UM i PSOE), 3 vots en contra (PP i UIA) i 1 abstenció 
(EV-ERC), la qual cosa suposa la majoria absoluta: 
5.1. Aprovar la documentació preparada i redactada per l’arquitecta municipal com a 
complementària (refosa) de la documentació de la Revisió i adaptació al PTM de les 
Normes subsidiàries de planejament del municipi d’Artà, la qual fou objecte 
d’aprovació provisional a la sessió plenària de 17 de març de 2009. 
5.2. Remetre aquesta documentació al Departament del Territori del Consell de 
Mallorca perquè la incorpori a la documentació que forma la Revisió i adaptació al 
PTM, la qual actualment es troba en fase d’aprovació definitiva. 
 
6. Acordar, per unanimitat: 
6.1. Reconèixer, per part del Ple de l’Ajuntament d’Artà, la tasca extraordinària que du 
a terme Projecte Home a les Illes Balears.  
6.2. Sol·licitar, per part del Ple de l’Ajuntament d’Artà, al Govern de l’Estat espanyol 
que els béns decomissats a Son Banya siguin destinats íntegrament a l’entitat Projecte 
Home per a la prevenció, el tractament i la rehabilitació de drogodependències a les 
Illes Balears. 
6.3. Trametre aquest acord a la Presidència del Govern balear i al Govern de l’Estat 
espanyol. 
 
9. Aprovar, per unanimitat, la moció presentada per Els Verds-Esquerra d’Artà, relativa 
a la sol·licitud al Consell de Mallorca i a la Conselleria de Medi Ambient perquè 
s’organitzin al municipi d’Artà, i amb la col·laboració de l’Ajuntament, tallers 
d’ocupació i escoles taller d’oficis, com ara de marger i treballador/ora forestal, pel seu 
interès en cobertura social, formació de professionals i manteniment de finques i 
instal·lacions publiques al nostre municipi. 
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M1. Acordar, per 8 vots a favor (UM, PSOE i PP) i 2 abstencions (EV-ERC i UIA), en 
relació a la proposta relativa a acceptar la cessió obligatòria i gratuïta a favor de 
l’Ajuntament d’Artà de la parcel·la designada amb el número 11 del parcel·lari de la 
modificació del projecte de compensació de les parcel·les 82 i 83 del polígon 3, finca 
Cas Frare: 
1. Acceptar la cessió obligatòria i gratuïta a favor de l’Ajuntament d’Artà de la parcel·la 
designada amb el número 11 del parcel·lari de la modificació del Projecte de 
compensació de les parcel·les 82 i 83 del polígon 3, finca Cas Frare, que fou aprovada 
per acord de la Junta de Govern Local de l’Ajuntament d’Artà de 21 d’octubre de 2008. 
Aquesta parcel·la constitueix la finca inscrita en el Registre de la Propietat de Manacor 
núm. 2, en el tom 5335, llibre 351, foli 206, finca núm. 16730 d’Artà, IDUFIR 
07040001301013, inscripció 1a de data 28/10/2009. Aquesta cessió és lliure de 
càrregues i gravàmens, a excepció de la servitud a favor d’Endesa Distribución 
Eléctrica, SLU, constituïda mitjançant l’escriptura notarial d’11 de novembre de 2002, i 
les afeccions fiscals que puguin existir. 
2. Condicionar l’acceptació anterior a la cancel·lació de la servitud esmentada en un 
termini màxim de 3 mesos a partir de la notificació d’aquest acord als interessats. 
3. Cedir, després de la cancel·lació prèvia de la repetida servitud, l’ús de la parcel·la 
número 11 a Endesa Distribución Eléctrica, SLU, cessió que es troba condicionada al 
manteniment de l’ús d’aquesta parcel·la com a estació transformadora d’energia 
elèctrica. 
4. Autoritzar el batle perquè signi les escriptures i els documents que puguin resultar 
necessaris per fer efectiu aquest acord i la inscripció en el Registre de la Propietat de la 
titularitat municipal sobre aquesta finca. 
 
 
El batle aixeca la sessió, de la qual, com a secretari accidental, estenc aquesta acta. 
 
 
El secretari accidental       Vist i plau 
         El batle 
 
 


